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KONČANO JE SVET0VN9 PRVENSTVO V SMUČANJU

Mulej 29. v veleslalomu, 26. v slalomu
ter 22. v smukuPoorišče borb drugega dela smučarskega svetovnega prvenstva v 

alpskih disciplinah je bilo ves minuli teden naselje Aspen, ki leži v 
osrčju ene izmed najlepSlh severno ameriških alpskih pokrajin v drž&vi 
Colorado. Aspen se nahaja nekako na središču vseh severnoameriških 
prometnih zvez in je oddaljen od New Torka z vlakom nad 59 ur, od 
Chikaga 24 ur, od San Francisca 1 dan in pol, od prestolnice države 
Colorado Denverja pa približno2Q0 milj. Z avtobusnimi zvezami do 
Glenwood Springsa, ki je 40 milj daleč, je zvezan z vsemi transame- 
riškimi vlaki. Letala iz vzhodnih predelov pristajajo v Denverju, iz 
zapadnin n-1 v Grand Junctionu. Iz obeh mest je avtobusna Ul železni
ška zveza do G(enwood Springsa. V načrtu je skorajšnja vzpostavitev 
direktne zračne zveze obeh omenjenih zračnih prog z Aspenom, tako 
da bo od Denverja do Aspena samo 50 minut in bo na ta način 
Aspen postal najveeje zimskošportno središče Združenih držav, kolikor 
to ni že doslej,

10.000 ljudi. Za vse je bilo preskrblje
no do najmanjših podrobnosti.

Slovesna otvoritev
V ponedeljek ob 9. dopoldne po ame

riškem času je bila nad Aspenom v 
višini 2000 m slovesna otvoritev sve
tovnega prvenstva v alpskih discipli-

lija) 1:49.5, 4. Schuh-Proxaul 1:49.9, 5. 
Schmid-Couitet 1:51.

Ženo Colo najboljši 
med slalomisti

Največji favorit za moški veleslalom, 
ki je bil v torek na 2000 m dolgi progi

TB H'§?m®šmk napo&ez&me 
iekmovanie vsem ieisse,&- 
ssim &vušiv®m v §iewmn<- :
V počastitev volitev ljudskih poslancev v zvezno skup

ščino napoveduje TD Hrastnik vsem telovadnim društvom 
v Sloveniji tekmovanje, ki ima namen zboljšati celotno deio 
telovadnih društev. Tekmovanje napovedujemo v sledečih 
točkah:

1. Katero društvo bo najkasneje do dneva volitev usta
novilo svoj tehnični odbor in v okvirju istega izvajalo redne 
tedenske prednjaške ure, t. j. predelavanje prostih vaj in 
programa za vzgojo novega vaditeljskega kadra ter ta način 
dela osvojilo kot stalen način tehničnega poslovanja v dru
štvu, s čemer bomo izpopolnili osnovni program splošne te
lesne vzgoje. V programu moramo stremeti predvsem za čim 
bolj pestro vsebino vadbenih ur vseh oddelkov.

2. Katera društvena uprava bo imela redne seje uprav
nega odbora vsaj vsakih 14 dni ter pozvala nanjo tudi zastop
nike množičnih organizacij, ki se bodo na ta način najhitreje 
seznanili s problematiko v društvih. Na sejah naj se obrav
navajo: a) tekoči problemi, b) izvršitev sedanjih nalog in 
sklepov.

3. Katero društvo bo najbolje uredilo svojo administra
cijo, in sicer: a) ureditev vseh vpeljanih statističnih podat
kov, b) registracija vseh športnih sekcij pri odgovarjajočih 
športnih zvezah in registracija članstva pri istih, c) do dneva 
volitev pobrati vso zaostalo članarino, kakor tudi redno od
vajati članarino po mesecih za leto 1950, d) redno dostav
ljati zapisnike sej in poročil o izvedenih prireditvah.

4. a) Katero društvo bo do dneva volitev pristopilo k do- 
vršitvi nedograjenih fizkulturnih objektov in ob tej priliki 
izvršilo največ udarniških ur s pritegnitvijo čim večjega šte
vila članstva, b) katero društvo bo najlepše okrasilo svoje 
prostore s parolami za predvolivno kampanjo v čast kandi
datov okraja in našega partijskega ter državnega vodstva z 
maršalom Titom na čelu, c) katero društvo bo izvršilo zdrav
niški pregled svojih članov in pripadnikov ter vpeljalo redno 
zdravstveno službo.

' 5. Katero društvo bo izvedlo predvolivno zborovanje svo
jega članstva in pritegnilo na zborovanje čim več pripadni
kov množičnih organizacij. Na tem zborovanju bo TD Hrast
nik obravnavalo pomen volitev na dan 26. marca 1959, kakor 
tudi vse naloge, ki morajo biti izpolnjene v prvi polovici 
letošnjega leta.

6. Katero društvo bo v čast volitev izvedlo telovadno 
akademijo ali kakšno drugo fizkulturno prireditev. Ob tej 
priliki bodo pregledani rezultati tekmovanja.

TD Hrastnik bo sklicalo množični sestanek vsega svojega 
članstva in pripadnikov, na katerem bodo sprejete v smislu 
zgoraj navedenih točk delovne obveze, obenem pa poziva 
tudi vsa ostala društva, da se vključijo v predvolivno tekmo
vanje in si zastavijo naloge, ki bodo odgovarjale njihovim 
razmeram.

S tem tekmovanjem bodo telovadna društva pokazala 
svojo globoko predanost KPJ ter njenemu vodstvu z marša
lom Titom na čelu, zavedajoč se velikega pomena volitev 
ljudskih poslancev v zvezno skupščino. To tekmovanje bo 
istočasno odgovor vsem klevetnikom našega državnega vod
stva, v katerega gledamo vsi fizkulturniki s popolnim zaupa
njem, ker vemo, da bomo samo z uresničitvijo programa naše 
Partije deležni resnične svobode v pravi demokratični in so
cialistični državi.

Naj žive naše svobodne volitve! Naj živi CK KPJ! Naj 
živi naš učitelj maršal Tito!

Upravni odbor telovadnega društva Hrastnik

Slika na levi: pogled na malo severno ameriško mesto 
Aspen z gorovjem v ozadju.Tu je bila letos zbrana elita 
alpskih vozačev iz celega sveta. — Na desni je 4268 m 

dolga žična vzpenjača, najdaljša žičnica na svetu.

Nekoč v bajni dobi kopanja srebra 
na j več j e mesto Colorada, je postal 
Aspen danes moderno naselje, ki ima 
vse možnosti za vrestranski razvoj. V 
središču je zgodovinski hotel Jerome 
iz 1. 1880, ko je bil Aspen na višku 
srebrne dobe. Navzlic temu, da je da
nes prenovljen, še ni izgubil videza 
zlatih dni. Poleg tega so v Aspenu 
drugi prenovljeni penzioni, udobni 
smučarski domovi, nešteto restavracij 
in kavarn. Aspen ima tudi svoj časo
pis, banko, javno knjižnico, moderno 
srednjo in visoko šolo, pevsko šolo in 
zgodovinsko opero.

Aspen je razvijajoča se občina s pri
bližno 1200 prebivalci. Zime so mile 
Z obilo sonca, letno pa zapade nad 
3 m snega, ki je vedno suh pršič. Dežja 
v zimi ni. Okolno istoimensko pogorje 
Aspen se dviga 975 m nad krajem. 
Tu so najrazličnejši smučarski tereni, 
od odprtih pobočjih na grebenu, kjer 
so lahki in zanimivi spusti, do večjih 
spustov po pobočjih. Sedaj pa izseka
va jo nove površine in se bo s tem 
podvojilo število smučarskih terenov.

Vrh Aspena, ki je znan pod imenom 
Ajax Hill, je brez napora in hitro do
segljiv s 3800 m dolgo vzpenjačo, ki je 
najdaljša na svetu. Na vrhu je »Sun- 
deck«, moderna osmerokotna zgradba, 
kjer se smučarji pogrejejo, okrepčajo, 
sončijo ali uživajo lep razgled. Nekaj 
milj zapadno se dvigajo masivni gorski

giganti Elkskega pogorja, med kateri
mi so mnogi nad 4268 m visoki in 
katerih pobočja nudijo skoraj neskonč
ne smučarske terene, ki se spuščajo 
do 1500 m globoko v doline. V vseh 
smereh se razprostirajo obsežni tereni.

Nedaleč od središča je »Little Neli« 
— pobočje za začetnike s povprečnim 
padcem 10 stopinj, kamor je speljana 
500 m dolga žičnica. V bližini je več 
manjših in ena 50 metrska skakalnica, 
katero je projektiral Švicar Andre 
Roch, v načrtu pa je gradnja 70 do 
80 metrske skakalnice za daljše skoke. 
Na pogorju je popolno prometno 
omrežje s posebnimi sanmi, tako ime
novanimi tobogani, ki so nameščeni na 
pobočjih. Aspenška smučarska šola, ki 
je ena izmed najboljših v Ameriki, 
ima kvalificirane inštruktorje, od ka
terih so mnogi med vojno služili v de
seti planinski diviziji.

Za svetovno prvenstvo je lahko 
Aspen sprejel nad 300 tekmovalcev in 
trenerjev poleg 200 uradnikov prire
ditvene organizacije in 200 pred
stavnikov tiska, radioodajne službe 
ter zvočnih tednikov. Ker pa 
Aspen ne more sprejeti veliko število 
obiskovalcev, so bila preskrbljena sta
novanja za 5000 oseb v bližnjih nase
ljih, tako da je z domačini iz okoli-

do

nah, ki je bila bolj praznična, kakor 
v Lake Placidu in jo je imel predsed
nik države Colorado, nakar so smučar
ji Švicar Rominger, Francoz Couttet 
in Norvežan Birger Ruud otvorili tek
movanje s smukom, takoj nato pa je 
bilo tekmovanje žensk v veleslalomu.

Avstrijke w premoči
Veliko in prepričljivo zmago so do

segle avstrijske smučarke, ki so med 
prvimi desetimi osvojile šest mest. Na
slov svetovne prvakinje si je priborila 
med 29 tekmovalkami iz 9 držav štu
dentska svetovna prvakinja iz leta 1947 
Dagmar Rom s časom 1:29.6. Druga je 
bila Trude Baiser-Jochum (obe Av
strija) 1:29.8, 3. Lucienne Schrnid- 
Couttet (Francija) 1:30.0, 4. Erika Mah- 
rir.ger 1:31.8, 5. Aneiise Schuh-Proxauf 
1:31.9, 6. Lydia Gstrein (vse Avstrija) 
1:32.7.

Kakor v ponedeliskem veleslalomu, 
tako so tudi v ženskem slalomu v sre
do med 28 tekmovalkami iz Avstrije, 
Amerike, Francije, Kanade, Italije, An
glije, Švedske, Norveške in Švice pre
vladovale ponovno Avstrijke. Zopet je 
zmagala 21-letna avstrijska študentka 
iz Innsbrucka Dagmar Rom in tako 
osvojila drugi naslov svetovne prva
kinje s časom 1:47.8 (53.2, 54.6), 2. 
Mahringer 1:47.9, 3. Celina Seghi (Raških vasi prisostvovalo tekmam
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Zaslužena zmaga indijskih namiznoteniških igralcev
KaEki$ia s Ljsslsljarsa 4*8

Po svetovnem prvenstvu v namiznem 
tenisu v Budimpešti, kjer Jugoslovani 
zopet zaradi informbirojskih intrig ni
so sodelovali, so indijski igralci na
miznega tenisa, ki so na njem uspešno 
nastopili, odpotovali v Jugoslavijo, da 
v igrah z jugoslovanskimi mojstri po
kažejo svoje znanje in da vzpostavijo 
trdne odnose z našimi športniki.

V vročini preko 40 stopinj celzija so 
odpotovali iz Indije in pristali v Evro
pi, ki?je v tem času v hladnem obje
mu mrzle zime. Prav gotovo je ta veli
ka klimatska sprememba močno vpli
vala na razpoloženj^ treh indijskih re- 
Prezentantivcev, ki morda prav do da
nes še niso videli snega. Prvi nastop 
so imeli v Subotici kjer so nastopili 
Proti moštvu Spartaka. Indijci so na
stopih v po-' -vi: Rnroa" - na, Rharitori 
in Chandaitsiir.. ):i i . - že polič osvoji! 
Prvenstvo Indije. Moštvo Spartaka so

sestavljali naši najboljši igralci, med 
njimi tudi naš mednarodni igralec Vr
lim Harangozo, kar je dalo prireditvi 
še večji poudarek. Po ostri borbi se je 
dvoboj končal s tesno zmago Suboti- 
čanov 5:4, s tem pa se je zanimanje 
za gostovanje indijskih reprezentantov 
podvojilo po vsej državi. V svojem dru
gem nastopu so Indijci proti igralcem 
JA ponovno pokazali svojo upornost, 
kjer pa se je še posebno odlikoval 
Sandorana s svojo obrambne igro, ven
dar so podlegli močnejšemu nasprot
niku. V tretjem dvoboju so nastopili 
proti moštvu Crvene zvezde iz Beo
grada in tudi zmagali z rezultatom 5:4. 
Nastopili so dalje tudi v Opatiji in 
sicer v igrah posameznikov, kjer si je 
osvojil prvo mesto Valkovič, takoj za 
njim pa je bil Bandari.

Tudi v Ljubljani smo z nestrpnostjo 
pričakovali prihod indijskih reprezen- 1 
fantov, kajti dnevno časopisje nam je | 
poročalo, da se bodo omenjeni igralci |

ogledali tudi našo Slovenijo in pri tem 
odigrali nekaj tekem s slovenskimi na
miznoteniškimi igralci. V nekoliko ne
ugodnem popoldanskem času je bila na
povedana tekma med reprezentancama 
Kalkute in Ljubljane v veliki dvorani 
Doma sindikatov. Določeno je bilo 
namreč, da se dvoboj začne ob 5. po
poldne, medtem pa je razumljivo vse 
ljubljansko občinstvo gledalo pustni 
korzo. Prav gotovo je bila to slaba 
stran organizacije, kajti kasneje smo 
videli, da se je po pustnem sprevodu 
dvorana napolnila, medtem pa so igral
ci odigrali že nekaj iger. Goste je po
zdravil tov. Lokovšek, predsednik na
miznoteniške zveze Slovenije, organi
zacijo pa je vodil dr. Krečič, ki je svo
jo nalogo dobro opravil.

Na tem dvoboju sta zastopala Ljub
ljano najboljši slovenski namiznotem-
ti i. rnlec Bogataj in mali Podobi*’

(Nadaljevanje na 6. strani)

480 m višinske razlike in 35 vratci, 
je bil med 63 tekmovalci iz 13 držav 
29-letni Italijan Ženo Colo, ki je letos 
zmagal na vseh večjih tekmovanjih po 
Evropi. Tudi tokrat je izpolnil priča
kovanja in zmagal zelo prepričljivo 
pred švicarskimi, francoskimi in av
strijskimi tekmovalci.

(Nadaljevanje na 6. strani)

Tudi odbojknši ljubljanskega »Železničarja« tek> 
mujejo v počastitev 26. marca — dneva volitev

Odbojkaški klub nželezničar« - Ljub
ljana, poziva vse klube in sekcije Slo
venije na enomesečno tekmovanje v 
čast volitev v naslednjih točkah:

1. Katera sekcija (klub) bo čim bolj 
dvignila število registriranega članstva 
s plačano članarino;

2. katera sekcija bo dosegla najboljše 
povprečje na treningih;

3. katera sekcija bo dosegla največje 
število položenih norm za fizkulturni 
znak;

4. katera sekcija bo dosegla največje 
število treningov za kros;

5. katera sekcija bo dosegla procen-

tuelno največje število zdravniško pre
gledanih članov;

6. katera sekcija bo imela najbolj 
urejeno statistično poslovanje;

7. katera sekcija bo imela najbolj 
urejeno administrativno poslovanje.

Tekmovanje prične dne 26. t m. in 
konča dne 23. III. 1959. Vmesno poro
čilo o tekmovanja naj pošljejo sekcije 
(klubi) do 15. III. 1950, končno poro
čilo pa do 36. III. 1350 na Odbajkaško 
zvezo Slovenije, ki dotoči tudi komisijo 
za tekmovanje ter objavi tudi končni 
rezultat.

Odbojkaški klub »železničar«, 
Ljubljana.

Moštvo Odreda premagalo Slogo 4:1
Ih’ugo moštvo Odreda je igralo proti Slogi neodl očeno 1:1

»Tako bo treba igrati na bližnjih 
nvenstvenih tekmah«, so dejali glc- 
ialci, ko so z zadovoljstvom zapu- 
•i-nli Stadion ob Tyrševi cesti. Res 
ie, obe, zlasti pa današnja tekma 
daje slutiti, da se je moštvo Odreda 
v zimskem odmoru skrbno priprav
ljalo za pomladanske tekme. Šte
vilno športno občinstvo, ki je z za
nimanjem spremljalo prvi sporni a- 
lanski nastop Odreda, je prišlo na 
svoj račun. Radovedna ugibanja, 
kako so se igralci Odreda pripravili, 
kateri bodo igrali v letošnjih tek
mah, so bila povsem razumljiva.

Novosadska Sloga, bivši član prve 
zvezne lige, je našemu občinstvu 
/uana. Ker je državno prvenstveno 
;ekmovanje pred durmi, je vodstvo 
Odreda povabilo v Ljubljano na dvo
dnevno gostovanje nogometaše Sloge, 
ki so se včeraj pomerili z drugim 
moštvom Odreda, danes pa z igralci 
prvega moštva, ki ima že čez 14 dni 
v Ljubljani prvo prvenstveno tekmo 
s Podrinjem iz Šabca. V obeh tek
mah se je videlo, da je bil zimski 
ii-cning izdaten, saj sta bili igri kljub 

' emu terenu do konca živahni.

Odredi 11 : Sloga 8*8
vred: Bencik. Dekleva. Osrečki 

-kar, Berginc, Alescio, Razbornik 
Plaznik. Georgijevskv El zn er, 

iacier.
Sloga: Vasic. Avramovič, Vlavovič, 

Bnškov, Milovanov, Gjorgjevič, Ko- 
nčevič. Veselinovič. Herceg, Krstič, 
"ranfilovič.
Po hitrih začetnih potezah Odreda 

ie bila igra v glavnem po sredin' 
kirišča, medtem ko so se napadalne , 
vcije nasprotnika zaključevale ne j 

">ešno. Gostje so imeli zarad: ne j 
1 ! n boljšega tehničnega zmitri i 

itd igre. vendar pa so dom,vi-,;, j 
- to pomanjkljivost nadomestili z iz-1

dno voljo m borbenostjo, s čimer 
o igro izenačili. Napadalci Sloge so 

imeli v prvem polčasu več prilož
nosti za dosego gola, toda solidna 
hramba. deloma pa tudi netočnost 

v streljanju na gol sta bili vzrok, da 
se je prvi polčas končal brez uspeha.

Po odmoru se položaj na igrišču ni 
mnogo izpremenil. Ljubljančani so 
pogostokrat prihajali v nasprotnikov 
kazenski prostor, kjer pa je uspešni 
srednji krilec Milovanov razmeroma 
z lahkoto obvladal nepovezane akcije 
domačih napadalcev, ki so v ugod
nih trenutkih po nepotrebnem za
drževali žogo, ali nesmiselno pre
igravali, skratka, opazilo se je, da 
jim manjka še vigranosti. V nevar
nih trenutkih se je izkazal tudi vra-

ur Vasič, ki je med drugim po lepi 
kombinaciji ostro streljano žogo 
Elznerja v paradnem skoku ubsanil.

Čeprav so igralci Odreda igrali po
žrtvovalno, vendar je treba poudariti 
pomanjkanje povezane igre in teč
nega dodajanja žoge, 16 sta poleg 
telesne vzdržljivosti važna pogoja za 
dosego uspeha. Vratar Bencik kaže, 
da se ponovno vrača v svojo nekda
njo formo, saj je posebno v dragem 
polčasu z uspešnimi 'intervencijami 
žel pri gledalcih odobravanje. V 
dobro oporo mu je bil tudi srednji 
krilec Berginc, ki je smelo razdiral 
posamezne prodore nasprotnika.

Gola sta dala Georgijevski za 
red in Veselinovič za Slogo. Pre

Nadaljevanje na 6. strani

i-gijesski strelja nasprotnik.*', .--'d, ti-dn
v vratarjevih rokah

ž-Jgu je trdno obstala v



Haloge lizknlturnih organlzacif po Wl= plomunn FISAJ'
Prihodnji teden bo poteklo že skoraj 

mesec dni, odkar je bil v Novem 
Sadu VI, plenum Centralnega odbora 
Fizkulturne zveze Jugoslavije, zato je 
naloga prav vseh fizkulturnih organi
zacij, da temeljito proučijo materijal 
VI. plenuma ter pridno v praksi izva
jati sklepe tega pomembnega zboro
vanja.

Nedvomno je eden najpomembnejših 
sklepov VI plenuma organizacijskega 
značaja, s katerim bo dana vsemi se
stavnim organizacijam še večja lahko 
bi dejali, največja samostojnost. Vse 
sestavne organizacije Fizkulturoe zve
ze Jugoslavije bodo odslej popolnoma 
same v lastnem okviru vodile to ali 
ono panogo, pa naj bo to telovadbo, 
športe, planinstvo ali strelstvo same 
bodo sestavljale lastne proračune in z 
lastnimi finančnimi 'sredstvi samostoj
no razpolagale, upravljale s svojimi 
zgradbami itd., itd. Poedine zveze so 
v svojem delokrogu in za svoj sektor 
dela najvišji organi, tako naredbodav- 
nd, kakor izvršilni. Najvišji forum, ki 
druži celotno fizkulturno organizacijo 
v enotno telo, je plenum zveze ali po- 
edinoh republiških fizkulturnih organi
zacij ter se bo sestajal parkrat na 
leto, približno vsake 2—3 mesece en
krat. Vendar bo plenum odločal le o 
najvažnejših načelnih vprašanjih, o 
morebitnih resnejših sporih, ki bi na
stali med poedinimi organizacijami; 
sicer bo pa plenum le usmerjal fiz- 
kultumo delovanje le v širokih, načel
nih obrisih dočim bo vse glavno delo, 
vsa operativa, vse podrobnosti in s 
tem praktično tudi samostojnost v re
ševanju najrazličnejših dnevnih in tudi 
večjih nalog ostala v rokah poedinih 
sestavnih organizacij. Sekretariati fiz- 
kultumih zvez, bodisi zvezni, bodisi 
v posameznih republikah, bodo v glav
nem bdeli nad delom posameznih se
stavnih organizacij, ga le načelno 
usmerjali, opozarjali na napake, dajali 
smernice itd. dočim bo končna in kon
kretna izvedba poedinih nalog in vpra
šanj ostala v kompetenci te ali one 
zveze. Seveda se tu pojavlja še en 
problem, ki se je tudi v diskusiji na 
plenumu razjasnil ter ga moramo tudi 
mi postaviti na pravilno stališče. Moč
no osamosvojitev zvez danes ni mogoče 
postaviti šablonsko. Nekatere zveze so 
že danes močna in utrjena telesa, s 
solidnim kadrom, tako političnim ka
kor strokovnim, dočim so druge zveze 
spet pravi nebogljivčki, obstoječe iz 
par požrtvovalnih funkcionarjev. V ne
katerih republikah bodo spet bolj 
močne te, v drugih spet druge organi
zacije. Zato bo treba še vedno nekate
rim organizacijam in njihovim foru
mom pomagati, ne samo finančno 
materialno, z nasveti, inštrukcijami in 
slično, temveč se tudi poglabljati v 
njihovo problematiko in jih podpirati 
pri operativnem reševanju lastnih 
nalog. Tako imamo na primer danes 
pri nas že prav močne organizacije, 
kakor so na primer telovadna, planin
ska, strelska, smučarska, nogometna 
zveza in še nekatere druge. Po drugi 
strani pa imamo še zelo šibke zveze, 
ki komaj zaslužijo naziv republiškega 
foruma. Zato je razumljivo, da bo 
treba pojem samostojnosti poedinih 
zvez gieda-ti tudi s stališča njihove 
čvrstosti in zrelosti ter sposobnosti, 'da 
kot republiški forumi tudi res samo
stojno vodijo politiko svoje lastne 
organizacije.

Drug važen problem ki ga je kritič
no obdelal in premotril VI. plenum 
FISAJ, je vprašanje fizične vzgoje ši
rokih ljudskih množic. Zanimivo je, 
kaj je dejal o tem v svojem referatu 
med drugim generalni sekretar FISAJ, 
tov. Kreaoič.

»Glavna in osnovna slabost flkultur- 
nih organizacij leži v tem, da ne po
svečajo dovolj pozornosti borbi za dvi
ganje splošne fizične kulture človeka, 
krepitvi njegovega telesa, ker se pri j 
svojem delu ne borijo za pravilen, re- j 
den in sistematičen trening, za redne j 
ure splošne telesne vzgoje, ampak se 
še vedno zadovoljujejo z raznimi obli
kami kampanjskega dela ali obdobni
mi tekmami. Po današniem stanju na 
terenu visoka kvalitetna stopnja na
šega športa ni zadosten odraz marlji
vega in množičnega dela na dviganju 
splošnega nivoja fizične kulture naših 
ljudskih množic, temveč je bolj posle
dica skrbi in posebnih naporov, ki so 
jih vložile športne organizacije v svoje 
delo z namenom dviganja kvalitete ra
zmeroma ozkega kroga športnikov. 
Zato je najvažnejša naloga, da v tem 
letu fizkulturne organizacije z znatno 
večjo doslednostjo in marljivostjo de
lajo na dviganje splošne fizične kultu
re širokih ljudskih množic. Vsled tega 
nam v tem letu ne sme biti orientaci
ja, da pritegnemo v fizkulturno orga
nizacijo nove tisoče in da jo pomnoži
mo na primer na 900.000 članov, prt 
tem pa se ne borno ozirali na to, kaj 
bo teh 900.000 članov delalo. Bolje je, 
da v telovadnih In športnih društvih 
redno dela in vadi manjše število lju
di toda da se vsi vsestransko razvi
jajo in krepijo, ter da postanejo nav
dušeni pripadniki športnih organiza
cij, kakor da bi še naprej pod firmo 
borbe za množičnost še naprej zapo
stavljali osnovne naloge naše fizkul- 
ture je zaključil tov. Kreačič.

Poleg omenjenih problemov je ple
num največ razpravljal o raznih ne
zdravih pojavih, ki so se P°javili v 
naših fizkulturnih organizacijah, zla
sti v nogometu, kakor »kapranje«, pod
kupovanje, tihi profesionalizem itd. 
Diskusija, ki se je vrtela okoli tega 
problema, je bila zelo živalma. Na 
zaključku so vsi delegati osvojili prin
cip da mora pri nas vsak fizkulturmk 
delati ali študirati. Seveda je tudi to 
vprašanje treba tolmačiti nešablonsko, 
glavno je, da so nam znani in da se 
strinjamo v principielmh vprašanjih. 
S tem pa ni rečeno, da fizkulturna 
organizacija še v bodoče ne bo nudila 

. našim najboljšim športnikomim ru- 
štvom vse možnosti razvoja take, da^se 
bomo lahko z vedno večjim uspehom 
kose® , športniki v ostalih državam 
VaŽm )B ta predvsem to, da «*no » 
športom tudi naše najvišje Podstav

nike te ali one panoge vzgajati v ko
ristne državljane socialistične domovi
ne, ki bodo tudi potem, kojih bo Vetji 
ali četrti križ za vedno izločil iz šport
ne arene, koristili s svojim delom skup
nosti, ne pa, da bodo po prestanku 
svojega aktivnega nastapnja v športu, 
samemu sebi in vsej okolici v napoto 
kot brezkoristni člen človeške družbe. 
Fizkultura ni samo del splošne socia
listične vzgoje in tudi največji vir
tuoz žoge, tudi najhitrejši tekač ali 
najmočnejši boksar mora v življenju 
še kaj drugega znati kakor samo teči 
ali brcati žogo, če hoče biti koristen 
član človeške skupnosti. Kot primer 
je tov. Kreačič navedel nekaj naših 
vrhunskih športnikov, državnih repre

zentantov, ki sa pa obenem tudi od
lični delavci ali študenti. Po drugi 
strani pa imamo tudi take,. ki razen 
svojega športa ne primejo za nobeno 
koristno delo ter ves prost čas brez
plodno zapravljajo v lenarjenju in za
pravljanju denarja in nagrad pridob
ljenih za svoje športne uspehe. Zato 
moramo take športnike pravilno vzga
jati. »Pravilna vzgoja naših najboljših 
športnikov je zlasti važna zaradi njih 
samih in njihovih nadalnjih uspehov, 
kakor tudi vsled dejstva, da so to po
pularni ljudje, v katerih vidi naša 
mladina svoj vzor ter je zelo dovzet- 
na, da se po njihovih navadah ravna« 
je dejal tov. Kreačič.

Poleg teh najvažnejših vprašanj, je

VI. plenum FISAJ tudi obdelal vpra
šanje škodljive koncentracije športni
kov in pa odnos poedinih zveznih or
ganizacij do republiških zvez. »Naša 
naloga je, da šport razvijemo v vseh 
krajih ter ustvarjamo in krepimo no
ve športne centre. Zato moramo ve
like športne klube orientirati na to,

da bodo s svojim delom skrbele za 
vzgojo podmladka in rezervnih timov. 
Tako delo v društvu bo obenem okre
pilo društvo samo ter razvilo med 
članstvom ljubezen do svojega dru
štva, kar danes ravno večini naših 
društev primankuje« je med ostalim 
poudaril tovariš Kreačič.

PStOVENIll

Zimski vzooni nei!h sipin stot?
y letošnji sezoni

Zabliiičiti V. glsnuma FllSI-a
Po referatu in diskusiji na VI. plenumu Fizkulturne zveze Jugo

slavije so bili sprejeli zaključki, v katerih so ugotovljeni uspehi, ki 
jih je dosegla fizkulturna organizacija v pogledu razvijanja množičnosti 
in dviganju kvalitete športov. Poleg tega pa je plenum ugotovil tudi 
vrsto nedostatkov v deiu. Zato postavlja plenum pred vse organizacije 
sledeče konkretne naloge:

TREBA JE IZBOLJŠAT! VSEBINO DELA V TELOVADNI 
ORGANIZACIJI

1. Temeljna naloga vseh fiz! lurnih organizacij je danes borba 
za redne vadbene ure in tremi ,c. Treba je izboljšati strokovno- 
vzgojno delo kot neobhodno nujen pogoj za dviganje nivoja fizične 
kulture ljudstva in kvalitete športa. V tem smislu ,ie treba tudi izbolj
šati program, metodo in vsebino dela v vseh fizkulturnih organiza
cijah, zlasti pa v telovadni organizaciji. V osnovnih organizacijah in 
forumih je sicer podpirati in razvijati iniciativo fizkulturnih delavcev, 
strokovna posvetovanja in konzultacije s področja teorije in prakse 
fizične kulture in športa ter posploševati in prenašati pridobljena 
izkustva ter pospešiti delavnost v pogledu izdajanja strokovne lite
rature.

KREPITEV TELOVADNE ORGANIZACIJE IN ŠPORTNIH ZVEZ
2. Treba je vztrajno delati na nadaljnji izgradnji in učvrstitvi 

fizkulturnih organizacij, razvijati vodstva telovadnih organizacij in 
športne zveze v operativna teiesa, odvaditi jih birokratskega načina 
vodstva, da bi lahko kolektivno reševali vse naloge in probleme orga
nizacije. Njihovo delo Je usmerjati v smislu krepitve in usposabljanja 
osnovnih organizacij, nato pa na razširjanje fizkulture in športa med 
delavci in na vasi. Ustvariti je treba tesnejšo povezavo med central
nimi in podrejenimi organizacijami.

Razvijati iniciativo osnovnih organizacij in članstva v Smislu izbolj
šanja dela na polju fizične vzgoje ter vpeljati red in zakonitost v delo 
fizkulturnih organizacij.

S tem, ko bedo krepili telovadno organizacijo in športne zveze, 
se morajo organi Fizkulturne zveze Jugoslavije razvijati v forume, ki 
bodo reševali splošna 'prašanjo fizkulture m športa ter usmerjali, 
podnirali iu združevali delo vseh fizkulturnih organizacij. V tem smislu 
poooblašča plenum sekretariata C. O. FISAJ, da izdela organizacijsko 
mstrukcijo.

OBSODBA »KAPRANJA« ŠPORTNIKOV IN SLIČNIH 
NEZDRAVIH POJAVOV

3. Plenum obsoja »kapranje« športnikov m druge nezdrave pojave, 
ter postavlja preti vse fizkunurne organizacije nalogo, ua se bore proti 
tem pojavom, pravima vzgoja je najvažnejša naloga lizkuiturnili orga
nizacij, a iznodisena ločka pri reševanju tega problema je izvajanje 
načela, oa vsak športnik dela ah študira. Treba- je izboljšati vzgojo 
športnikov, da uouo slednji lahko po svojem vedenju, delu in učenju 
mladini za vzor. Najboljšim športnikom je treba omogočiti takšne 
življenjske pogoje, ki jim bodo omogočali izboljšanje njmovc športne 
kvalitete.

Prva plezalna sezona se začne 
v naših gorah šele februarja aii 
marca, ko se stene obletijo in 
se sneg sesede, skrepeni in po
stane tako trd, da drži stopinjo. 
Vendar snežne razmere včasih 
že preje dovolijo prve vzpone, 
ki so pa navadno skromni. O 
vzponih naših alpinistov, ki so 
bili izvršeni letos, še predno so 
zapadle v gorah velike množi
ne snega, hočemo v naslednjem 
poročati.

Dne 8. I. sta preplezala Medja 
Maks in Lajner Dolte zasneženo Jese
niško pot k Oknu v Prisojniku. Prvi 
zimski vzpon po tej nadelani poti je 
izvršil februarja 1949 član zagrebškega 

. AO tov. Kučar še z nekim tovarišem, 
i Teden kasneje je Hafner Milan, član 
i A.O Univerze s tovarišema Ajšpom in 

Jenčičem izvedel drugo ponovitev tega 
vzpona. Plezalci so se poslužili varo
valnih naprav, ki so na nekaterih me
stih molele iz snega.

15. I. sta pristopila Jerovsek Janez 
in Blažei Janko, elana odsekov Dom
žale in Jesenice preko Skoka v Amfi
teater, lepo krnico za Široko pečjo v 
Martuljku. Iz amfiteatra sta izvedla 

j nato prvo zimsko smer preko severo: 
j zapadne stene Skrnatarice, Smer nudi 
i zmerne težavnosti in sta jo plezalca 
I preplezala v dveh urah in pol. Pristop 

v Amfiteater je bil drugi zimski vzpon 
preko Skoka. Skok je težaven detajl 
v steni, katerega je prvič pozimi po 
s koral enournem naporu preplezal pa
dli alpinist partizan Miha Arih. Ta 
vzpon vse do letos ni bil ponovljen. 
Alpinisti pa so pristopili že preje v 
Amfiteater od zgoraj in ravno teden 
pred vzponom imenovanih alpinistov 
sta sestopila v Amfiteater z Dovške-

- športom, . 
šega športa.Sekretariat C. O. FISAJ ima nalogo, da v sodelovanju s Športnimi 
zvezami odredi konkretne ukrepe za izvedbo teh sklepov.

4. V borbi za množično fizkulture in dviganje splošnega nivoja 
fizične kulture ljudskih množic je treba nuditi vsestransko pomoč 
telovadni organizaciji. Treba je napraviti odločen preokret za pravilno 
razumevanje te organizacije v pogledu izboljšanja in bolj določenega 
postavljanja njene vsebine, oblike in metode dela. Telovadno organi
zacijo bolj usmerjati na razvijanje fizkulture na vasi, med zensko 
mladino in med pionirji.

O IZBIRI KADROV IN IZGRADNJI OBJEKTOV
5. Treba je posvetiti vsestransko pozornost izbiri, dviganju in 

vzgoji fizkulturnih kadrov. — Največjo pozornost je posvetiti vzgoji 
trenerjev, prednjakov in inštruktorjev. Izboljšati vzgojo fizkulturnih 
kadrov ter dvigniti njihov čut odgovornosti pri vzgajanju športnikov 
socialistične Jugoslavije. Kadre ustaliti na svojih službenih mestih, 
a v semnarjih kurzih m šolah delali na njihovem nadaljnjem dviganju 
ter v praksi izvajati pravilo, da se vodstveni kadri izbirajo na podlagi 
aktivnosti, sposobnosti in zaslug pr! delu.

6. Se nadalje razvijati in podpirati iniciativo članstva ter osnovnih 
organizacij v pogledu izgradnje primitivnih terenov, igrišč ter izdelavi 
rekvizitov. Pri športnikih razvijati skrb n odgovornost za Čuvanje 
športnih objektov in rekvizitov. Vzgajati pri športnikih navado za 
osebno športno higieno ter higienisko vzdrževanje športnih naprav in 
rekvizitov.

PROPAGIRANJE FIZKULTURE. MEDNARODNA SREČANJA 
IN ZVEZNI FIZKULTURNI ZLET L. 1951

7. Razvijati intenzivno in stvarno delo na nadaljnjem propagiranju
fizkulture in športa med delavskimi množicami. Športni tisk bolj 
povezati i = 1 11 *" " ,T " "" m "
sredstvo
je treba razvijati 
tizkulturnegaj delEbir^ jn dvigati mednarodne športne stike ter posve
titi znatno več pozornosti vsestranskim pripravam ekip, ki sodelujejo 
na mednarodnihjrečanjto^ ^ treba tzvesti vsestrane priprave za 
II. Zvezni fizkulturni zlet, ki bo 1. 1951 v Beogradu.

-J«?1» V.nsff£BS!^SSiSiiKfKH»ft.v
dohodkov ter njihovo pravilno razdelitev. Treba je doseči, da bo vsak 
član lizkulturne organizacije redno plačeval članarino.

V cilju uresničitve gornjih nalog opozarja plenum vse fizkulturne 
organizacije, da ustvarijo mnogo tesnejše sodelovanje z vsemi faktorji, 
ki srt zainteresirani na razvoju fizkulture in športa v naši državi, 
t. j. z odgovarjajočimi organi oblasti ter množičnimi organizacijami.

ga Križa alpinista Savelj in Vihteliče- 
va ter sta se nato po vrvi spustila 
preko Skoka.

V Kamniških alpah so preplezali 13. 
I alpinisti Kočevar Rado. Vavpotič 
France in Perko Marjan, člani odsekov 
Univerze in Tržič prvič pozimi grapo 
v severni steni Kočne. Grapa je bila 
zasnežena in so mogli alpinisti .hitro 
napredovati, zavirali so jih le strmi 
skoki, v katerih so naleteli plezalci ze 
na čvrst led.

Na povabilo sindikalne organizacije 
STO je nogometno moštvo Rudarja go
stovalo v dneh 16. do 28. januarja v 
STO, kjer je odigralo 3 tekme Prvo 
tekmo s Piranom, je moštvo Rudarja 
odločilo v svojo korist z rezultatom 
3:1. V moštvu Rudarja je zopet enkrat 
zaigral napad tako kot je treba m,J® 
morala obramba Pirana z odličnim 
vratarjem Segalom trikrat kloniti. V 
drugi tekmi pa je moralo moštvo Ru
darja kloniti pred enajstorico Arigom: 
ja ki je bila ojačena_ z nekaterimi 
igralci »Ponziane« in tržaške »Ederre«. 
Rezultat je previsok, ker je oiio mo
štvo Rudarja enakovreden nasprotnik 
in sta zmago odločila dva avtogola. 
V tretji tekmi je Rudar spet zmagal, 
in tn z visokim rezultatom 5:1 nad 
moštvom JA. Moštvo Rudarja je bilo 
vseskozi v premoči in je zlasti napad 
odlično vršil svojo nalogo. Domačini so 
nudili močan odpor, vendar je moštvo 
Rudarja pokazalo tehnično mnoso bolj. 
šo igro. V. M.

Useanoeea skupščina mariborskega 
oblastnega telovadnega odbora

Oblastni fizkulturni odbor za mari
borsko oblast je izvedel preteklo ne
deljo ustanovno skupščino oblastnega 
telovadnega odbora. Navzočih je bilo 
okrog 100 delegatov TD in OTO, ka
kor tudi zastopnikov množičnih orga
nizacij. Po pozdravnih besedah tov. 
Lapajne Statnka, predsednika inicija- 
tivnega oblastnega telovadnega od
bora, je podal poročilo o delu inicija- 
tivnega odbora tov. Žnideršič Tone, 
plan dela za 1. 1950 pa je podal tov. 
Bedrač Valerijam Iz poročil je raz
vidno, da je v mariborski oblasti 
registriranih 9 OTO, 72 TD, od tega 
54 vaških TD ter 7 FA in 12 vodov 
s skupnim številom članstva 11.639 
(5144 pripadnikov in 6495 članov).

Eden najbolj perečih problemov 
telovadne organizacije je vprašanje 
okrajnih telovadnih odborov. Te so v 
glavnem tvorili samo profesionalni se
kretar ter eventuelno eden alt dva 
dktivna člana. Tam, kjer ni bilo pro
fesionalnih sekretarjev, sploh ne mo
remo govoriti o delu OTO, kakor je 
primer v Slovenjgradcu, Gornji Rad
goni, Dolnji Lendavi in Murski So
boti. Brez dvoma so bili OTO ne
zmožni reševati vsakdanje naloge, kar 
so močno občutile osnovne organiza
cije. Seveda pa tudi okrajni telovadni 
odbori v preteklem letu niso dobivali 
dovolj pomoči od svojih nadrejenih 
forumov, kakor tudi od ostalih poli
tičnih organizacij v svojem okraju, 
od katerih je v znatni meri odvisen 
razvoj fizkulture. Taka osamljenost 
je zavedla OTO in njihove delavce v 
oportunizem in nedelavnost. Drugi 
pereč problem je način dela v OTO, 
ki so dajali vse direktive le v admi
nistrativni obliki, v obliki okrožnic in 
navodil, niso pa terenu pomagali z 
direktno instrukcijo v samih osnovnih 
organizacijah. Pogosti so primeri, da 
so bili okrajni funkcionarji v celem

mesecu le enkrat v kaki osnovni orga
nizaciji, v mnogih primerih pa tudi 
enkrat ne.

Ena izmed osnovnih nalog, ki se 
postavlja pred našo telovadno organi
zacijo, je akttvizacija vaške mladine 
v fizkulturo. Ce pogledamo na dejstvo, 
da je v mariborski oblasti komaj 54 
vaških TD, lahko trdimo, da je bila 
storjena velika napaka in je prenesti 
težišče telovadne organizacije na vas 
ena najvažnejših nalog v letu 1950.

Drugo, prav tako važno vprašanje, 
je vključevanje delavske mladine v 
telovadno organizacijo. V mariborski 
oblasti so močni delavski centri, kakor 
Maribor—Tezno in delavni kolektivi 
v slovenjgraškem in poljčanskem 
okraju, Strnišču, Lendavi itd. Tu ima. 
mo tovarne, ki zaposljujejo ogromno 
število mladine (nad 13.0001). Ko ugo
tavljamo te številke, lahko takoj po- 
vdarimo, da smo v tem delali največ je 
napake v aktlvtzaciji ln vključevanju
delavske mladine. Nizko je število 
TD, ki smo jih uspeli ustanoviti v de 
lavskih kolektivih, zato moramo takoj 
pristopiti k ustanavljanju TD ravno 
v podjetjih in internatih. Napačno so 
delovale sindikalne organizacije, ki 
so skušale rešiti vprašanje ustanav
ljanja FA taka, da so ustanovile FA, 
v katerega se je ponavadi zaprlo 11 
nogometašev ali 6 odbojkašev in s tem 
je bil problem rešen, TD mora zajeti 
v svoje vrste vso mladino v podjetju 
ali tovarni, kjer bo dobila vso po
trebno telesno vzgojo, mi pa bomo 
dobili močna telovadna društva. FA 
so najprimernejša oblika vključevanja 
novih pripadnikov v telovadne in fiz- 
kultume organizacije, toda aktivi ne 
smejo ostati končna oblika našega 
množičnega dela, temveč morajo 
uvajanjem rednega in sistematičnega 
dela preraščati v močna telovadna 
društva.

Koncem januarja in začetkom fe
bruarja so bile V Hrastniku različne 

| smuške prireditve, ki so. jih organizi
rale vse fizkulturne organizacije. 14 
tečajnikov je posečalo smučarski tečaj 
na Kalu pod Mrzlico. 29. jan. pa je 
bilo tekmovanje v smučarskih tekih 
za člane, članice mladince in pionirje. 
Izmed 74 smučarjev so bili najboljši: 
člani Jerič Vid (SD Bratstvo), čla
nice Horjak Slavica (TD Hrastnik), 
mladinci od 16 do 18 let Jerič Jože 
(TD Hrastnik), mladinci od 14 do 16 
let Selan Edo (TD Hrastnik), pionirji 
Laneger Roman (SD Bratstvo), 30. ja
nuarja pa je bilo tekmovanje v smuku 
za člane 1n mladince. Pri članih je 
zmagal Abram Mirko (SD Bratstvo), 
pri mladincih pa Kavzer Peter. V sla
lomu je pri članih zmagal Zcrčič 
Jože, pri mladincih pa Vezovišek 

‘ Franc. 31. januarja je bilo tekmova- 
' nje v motoskijtiringu. Prvi je bil par 
Draksler Janko (motorist) in Senica 
Karel (smučar). Proga je bila dolga 
6400 m. 1. februarja je tekmovalo 
devet patrol. Prvo mesto je zasedla 
TD Hrastnika (Kavzar, Pevec, Draks
ler), 2. februarja pa je bilo tekmova
nje pionirjev in pionirk sedemletke v 
teku, smuku in sankanju. V teku in 
smuku je zmagpl Laninger Roman, v 
sankanju pa Ravnikar Alojz in Zu
panc Edo, pri pionirkah pa Soštar 
Liduja.

3. februarja 1950 je bila bakljada 
smučarjev in sankačev skozi hrastni- 
ško dolino, ki se je končala v Fizkul- 
tumem domu s programom in razde
litvijo daril posameznim tekmovalcem 
in zmagovitim ekipam. 5. februarja je 
bilo zadnje tekmovanje v smuku in 
teku iz Mrzlice. V teku je zmagal pri 
članih Laznik Stanko (SD Bratstvo), 
pri mladincih pa Jurič Jože (TD 
Hrastnik).

Nekaj pripomb k smučarskim tekmam iZS
Letošnja smučarska tekmova- | čin tekmovanja je edino pravilen, ker 

nja v "okviru telovadne organi- pritegne zadostne množice mladine, 
zacije bodisi društev, okrajev ali | hkrati pa omogoči vse bolj kakovostne 
oblasti so pokazala, da naša dru- j prireditve, kolikor bolj se tekmovanje
štva pravilno razumejo velik po
men smučanja kot ene od naj
pomembnejših panog splošne te
lesne vzgoje. Čeprav je bila zi
ma tudi letos dovolj muhasta, 
je vendarle omogočila izvedbo 
neštetih tekmovanj, ki so bila 
letos v organizaciji Telovadne 

, zveze resnično množična. Veliko 
je pripomoglo k uspehu tudi so
delovanje z mladinsko organiza
cijo, tako da so bila vsa tekmo
vanja hkrati tudi prvenstva 
LM Slovenije.

Na tekmovanju za prvenstvo Telo
vadne zveze so nastopali vsi oddelki 
razen pionirjev, dočim so društva tudi 
tem posvetila veliko pozornosti, kar je 
vredno vse pohvale. Na sporedu tek
movanja TZS je bil tek na smučeh in 
veleslalom. Članice ter člani so nasto
pali skupaj, mladinci in mladinke pa 
spet skupaj, samo teden dni kasneje. 
Tokrat so prvič nastopala zastopstva 
posameznih oblasti in mesta Ljubljane.

približuje vrhu. Vsi funkcionarji v 
društvih, ki so doslej menili drugače, 
naj se tega zavedajo, kajti njihova 
prvenstvena dolžnost je prirediti svoja 
lastna tekmovanja.

Ce bomo prihodnje leto na tak način 
pripravili tekmovanje za naslov naj
boljših smučarjev v telovadni organi
zaciji, potem bo to zares množično tek
movanje, ki bo zajelo množice naših 
smučarjev. Društva bodo morala izve. 
sti svoja tekmovanja v prvi polovici 
januarja in to v okviru smučarskega 
dneva. Sedaj nastane vprašanje, kaj 
storiti v primeru slabe zime, ko dru
štva svojih tekmovanj ne morejo pri
praviti zadosti zgodaj in se zgodi ka
kor letos, da tekmovanja društev ter 
okrajev padejo na isti dan kakor pr
venstvo zveze. V takih primerih bo pač 
treba doma prirediti tekmovanje brez 
tistih najboljših posameznikov, ki jih 
je pač treba pošiljati na prvenstva viš
jih organizacij.

Kljub temu, da posamezni oblastni

.. . . .

Letošnje smučarsko prvenstvo TZS je bila kvalitetna in množična prireditev, 
Slika prikazuje živahno vrvenje na startu.

Tako so obakrat tekmovali v Kranjski1 telovadni odbori verjetno letos niso
gori najboljši smučarji, kar jih pre
morejo telovadna društva.

Nekatera društva, tako na primer 
TD Javornik, niso mogla razumeti, za
kaj niso bili povabljeni k tekmovanju 
vsi tekmovalci iz društev, ki bi želeli 
tekmovati. Zadeva je zelo preprosta. 
Bistvo je v tem, da tekme s tisoč ali 
še več tekmovalci kljub najboljši vo
lji in z najboljšimi organizacijskimi 
prijemi ni mogoče dobro pripraviti, ne 
glede na to, da tako tekmovanje ne bi 
moglo biti kaj prida resno in tudi 
ne kvalitetno. Prav je, da mladina tek. 
muje čim bolj množično. Da pa je to 
omogočeno, so vsa društva dolžna pri
rediti svoja lastna tekmovanja. Prvaki 
iz teh prireditev tekmujejo za prven
stvo okraja in slednji potem naprej 
na oblastnem prvenstvu ter tako dalje 

j vse do prvenstva same zveze. Tak na-

izbrali svojih najboljših reprezentanc 
so se obakrat zbrali v Kranjski gori 
odlični tekmovalci. Ze tekmovanje čla
nov in članic je -pokazalo visoko raven 
te športne panoge v naših društvih. 
Zlasti so pripravile presenečenje čla
nice, ki so se v obeh panogah odlično 
izkazale. Posebno pomemben je uspeh 
Ahačičeve iz Tržiča, ki je z zelo dobro 
tehniko krmarjenja zasedla prvo mesto 
v veleslalomu. Izreden je tudi uspeh 
Finžgarjeve iz Podnarta, ki je bila v 
veleslalomu druga ln prva v teku. V 
teku je pokazala tako odlično tehniko, 
da bi jo kazalo nemudoma vključiti v 
najbližjo smučarsko sekcijo.

V še večji meri velja povedano za 
mladinske oddelke, kjer so posamezni
ki pokazali takšne sposobnosti, da že 
skoraj niso več spadali na ta tetanova-

tekmovanjih športnih organizacij. V 
teku se je posebno izkazal z lepim slo
gom Kralj iz Ihana in Svetinova iz 
Žirovnice, v veleslalomu pa Ljubljan
čan Senica ter Kranjskogorčana Lavti
žar in Lupševa, Kakor so uspehi mla
dincev nadvse razveseljivi, pa je ve- 
lika škoda, da sodelovanje športnih 
organizacij s telovadno še ni doseglo 
tiste stopnje, da bi vsa tekmovanja po 
liniji, TZS zasledovali tudi zastopniki 
prizadetih športnih organizacij, kajti 
prav na takih tekmah odkrijemo ved
no dovolj novih nadarjencev, ki bi jih 
kazalo pritegniti v športne vrste. V 
bodoče bodo torej morale vse športne 
zveze pokazati za prireditve in tekme 
telovadne organizacije več zanimanja 
in še z večjo pozornostjo zasledovati 
delo telovadne organizacije, kajti samo 
z obojestranskim sodelovanjem bo 
omogočen dotok sposobnih tekmovalcev 
v športna društva. Tako se ne bo več 
zgodilo, kakor je bil primer na letni 
skupščini SD Enotnost, kjer je bilo 
ugotovljeno, da to društvo nima nove
ga mladega kadra po krivdi TZS, ki 
baje ne skrbi za dotok nadarjene mla
dine v športne sekcije in društva, kajti 
pojavi se vprašanje, če so zastor n uri

V nedeljo dne 5 februarja je bil v 
Zireh smučarski dan.

Dopoldne je v tekih za člane zma
gat Zakomeli Franc, pri članicah Bo- 
gataj Olga-, pri mJadrrrclti pa Oblak
Anton in Možina Viktor. Pionirji so 
tekmovali v treh skupinah. Posamezni 
zmagovalci so bili Pišek Lidija, Zajc 
Anton in Rampre Anton. Vsega sku
paj je startaio 83 smučarjev. Popol
dne so otvorili novo 26 metrsko ska
kalnico. V skokih je zmagal Pišek 
Milan, med pionirji pa Filipič Marjan.

Ugodne snežne razmere so omogočile 
tudi SSD Udarniku 

iz Kranja izvedbo smučarskega dne
Spored je obsegal tekmovanja pio

nirjev, mladincev in članov. V teku 
članov je zmagal Napokoj Bogdan, 
članic Kri-stančič Ančka, mladincev 
Korbar Franjo, pionirjev (7—9 let) 
Vagaja Berik, pdanirjw (9—12 let) 
Dodič in pionirjev (12—14 let) Rok 
Janez. V smuku je zmagal pri čla
nih Puhar Aci, pri članicah Zupančič 
Slava, mladincih Andrejašič Jože in 
mladinkah Sumijana, v slalomu pa so 
bili zmagovalci naslednji: člani: Josip 
Miloš: članice: Zupančič; mladinci:
Andrijašič in mladinke: Sjrmi.

*

Preteklo leto je SSD Slovan dosegel 
uspehe na raznih tekmovanjih, začel 
je graditi svoje lastne prostore, ni pa 
v svoje delovanje zajel široke plasti 
delavstva. Zakasneli občni zbor, ki je 
bil 10. t. m. v dvorani RLO III, je raz
kril vse napake in nakazal smernice 
bodočemu pravilnemu delu. Ostra kri
tika navzočih je razčlenila nepravilno 
sodelovanje množičnih in sindikalnih 
organizacij s svojim društvom ter ne
resnost in nedelavnost nekaterih tek
movalcev in odbornikov.

Novi odbor s predsednikom Lukom 
Zrimškom, podpredsednikom Backom 
in sekretarjem Batičem na čelu mora 
v tekočem letu dograditi tizkuiturne 
objekte, delovanje društva razširiti h« 
organizirati ideološko vzgojo svojega 
članstva. S požrtvovalnim deiom oo 
šport v Mostah dosegel uspehe, kakršni 
mu po tradicijah pripadajo.

skanju nadarjenega kadra v telovad
nih društvih.

Dejali smo že, da so obakrat na 
tekmovanju za prvenstvo TZS sodelo
vali nadpovprečni tekmovalci. Organi
zacija je bila vzorna in tudi darila 
za zmagovalce v obliki opreme so bila 
dragocena. Toda navzlic temu ni bilo 
mogoče preprečiti nejevolje tekmoval
cev, ki so ponovno prenočevali na sla
mi. Komisija za smučanje pri TZS je 
pravočasno preskrbela vse potrebno za 
primerna prenočišča, pa jih je morala 
odstopiti v času, ko so bili pioston 
povsod drugod že zasedeni. Da je bila 
nevšečnost še večja, so naredili oblast
ni in okrajni odbori še to napako, da 
so nepravilno prenesli navodila, v ka
terih je bilo rečeno, naj tekmovalci 
s seboj prineso zanesljivo vsaj po eno 
odejo. Tako so tekmovalci prenočevali 
na slami brez odej in je bila njihova 
kritika na TZS seveda neutemeljena.

Iz vsega navedenega sledi, da se bo
mo morati Iz izkustev še in še učiti ter 
tekmovanjem v telovadni organizaciji 
posvečati večjo pozornost, zlasti pa vse
stransko podpreti komisijo za smuča- „
nje pri TZS, ki si prizadeva dvigniti vodnika tov. Ravnik in Žgajnar. Tudi 
smučanje v vseh telovadnih društvih i0 eo vsi pokazali vidne uspehe in sta

V organizaciji Komisije za fizkulturo
MLO Ljubljana je bil 1U dnevni smu
čarski tečaj nastavnikov predvojaške 
vzgoje na Tolstem vrhu pri Celju.

Vsako jutro so po razporedu dnevne
ga reda krenili tečajniki pod vodstvom 
smučarskih vodnikov tov Žgajnarja in 
Ravnika na teren, kjer so se učili smu
čarske tehnike. Izpočetka je pač bilo 
težko, posebno onim, ki so bili novin
ci, a močna volja je vse teŽKoče od
stranila in uspeh ni izostal. Popoldne 
so se tečajniki še. teoretično spoznavali 
z zgodovino smučanja, prvo pomočjo, 
ki je bila zlasti zanimiva po predava
njih tov. Ravnika ter terminologijo.

Zvečer pa so se ob živi diskusiji spo
znavati z raznimi političnimi problemi.

Za zaključek so tečajniki še izvedli 
tekme v veleslalomu, ki sta ga skrbno 
pripravila in organizirla smučarska

tega dri tudiSkoraj niso v-:e spaumi ---- i - - - • , . j
nja, marveč bi bilo njihovo mesto na pozornosti telovadni oigamzauji m j

MU sploh kv.. j ua kar večjo stopnjo.
Jeločnlk Marjan

tovariša Marko ,in Miro kot tečajnik* 
| pokazala lep in viden napredek.
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BEOGRAD: Študenti beograjske uni
verze so zelo aktivni v vseh športnih

»4«W v._ ^--- ------ .-----
skupni trening smučanja — študentov 
Državnega instituta za tizknlturo, i;Cr- 
vene zvezde« in kluba KMedicmar«. — 
Ekipa bo trenirala v Kranjski gon, 
kjer se bo pripravljala za meduniver- 
zitetco smučarsko prvenstvo, ki bo na 
Sar pianini.

BEOGRAD: Na Kopaoniku je bilo 
prvenstvo LR Srbije v smuku, slalomu 
iti veleslalomu za člane in čla-nice. 
Prvak Srbije v smuku je Veber, v sla
lomu Senčar, v veleslalomu V. Djor- 
tiievid. V smuku in veleslalomu za čla
nice je nova prvakinja Kušec.

BANKO VICEVO: — Kvalifikacijska 
tekma za vsfc-n v III. zvezno ligo med 
RadničMm (Obrenovac) in domačo 
Slogo se le končala z zmago Raanicke- 
ga s 4:0 (0:0).

BEOGRAD: V prijateljski tekmi je 
Ovene zvezda premagala Napredak, 
ki je član beograjske lige, z rezulta
tom 18:0 (8:0). Po tej prvi trening tes
tni se vidi, da je Crvena zvezda v iz
redni formi.

ZRENJ ANIN: Atleti Zrenjanina be
do organizirali tekmovanje v krosu 23. 
In 26. februarja, na katerem bodo sode
lovali kot gostje najboljši atleti beo
grajske Crvene zvezda.

KRVATSKA:
ZAGREB: Smučarska zveza Hrvat- 

gke je organizirala v čast volitev ljud
skih poslancev veliko tekmovanje, pri 
Katerem bodo sodelovali vsi fizkuitur- 
niki Lit Hrvatske.

ZAGREB: Ustanovljen je prvi bo
ksarski klub na zagrebški univerzi. 
Ustanovni skupščini je prisostvovalo 
nad 70 delegatov in boksarjev.

da to lcto- 
' ’ "' so

oddiha, marveč zato. da se nekaj n&uče in pridobe novega znanja.
Tako so med drugimi letošnjo zimo 

tod že tretji tečajniki, ki so prišli iz 
telovadnih društev, da bodo postali va
ditelji. Sedem in dvajset jih le. Iz vseh 
krajev so. Poslala so jih telovadna dru
štva in mladinska organizacija. To pot 
so prvikrat prišli v večjem številu za
stopniki LMS. ki v okrajnih in oblast
nih mladinskih komitejih odgovarjajo "" 14,,™ v .nlilr- 'TieSlO SO SS

noglasno tr- 
pravzapravono. aa jun seaai. ko so pravzaprav 

šele spoznali vsebino splošne telesne 
vzgoje in naloge telovadne orgar.izaci-

kakor hitro pa je bila ustanovljena 
kmetijsko obdelovalna zadruga,, pro- 
štor za igrišče ni bilo več vprašanje. 
Soglasno sklenejo, da se bo treba obra
čati glede igrišč na zadruge m njrno- 
va odločitev je docela pravilna.

Tedensko imajo tudi sestanke, kjer 
se seznanjajo z dogodki doma m v 
svetu. Dnevno dobivajo časopise, ki 
jih marljivo prebirajo. Zato tudi zi- 
v akno sodelujejo pri diskusiji. Za vse

Blaška šala
cev komaj čaka, da začno z delom. 
Tone pripoveduje, kako upravnne in
ternata ni pokazal pravega razumeva
nja za ustanovitev samostojnega dru
štva. Dejal je. da se ne izplača. Tone 
je pošteno ogorčen. Kaj bi se ne iz
plačalo za sto sedem in šestdeset mla
dincev! »Takoj ko se vrnem, bom 
ukrenil vse potrebno za ustanovitev 
društva« zatrjuje Tone.

Tudi Polde razlaga, kako so doma 
v društvu polagali večji del, paznje 
samo na proste vaje. Za lanski nastop 
so se jih učili zadnji teden noč m dan. 
tako da jih je že vse bolelo. Zdaj fant
je vedo, kako mora potekati taka reč 
in bodo doma storili vse, da napake 
popravijo. V živahnih pomenkih, ki 
bi bili vredni zrelih moz. so kmalu 
spet doma. Nato pa zopet k pouku, 
kajti tečaj gre h kraju in treba je izko
ristiti vsako minuto.

•
S hodnika se čuje trkanje na posa

mezna vrata. Dežurni budi tovariše, 
treba je vstati. Nedelja je, toda delo v 
tečaju gre svojo pot. Razlika je samo 
v tem. cla je danes prvi dan, ko bodo 
tečajniki samostojno vodili telovadno 
uro. Sinoči, ob čitanju dnevne zapove
di, sta zvedela Ivan in Drago, da sta 
določena za današnji praktični nastop.

Dežurni skliče zbor. Naglo, kakor Dl 
trenil, so vsi zbrani v dolgi, ravni vr
sti. Namestnik vodje tečaja, tov. Vinko, 
sprejme raport in že stoji pred oddel
kom Drago, Odločno poveljuje in fant
je začno z ogrevalnimi vajami. Svojo 
preizkušnjo je Drago prestal in kmalu 
pridejo razgibani fantje k prostim va-
Y   G'z-i cn lo+r.cnia -r vi m 1 y r) 1 T

Poleg gozdne fizkulturne šole v Mozirju, v kateri se že par let vsako 
poletje vzgajajo novi kadri za telovadno organizacijo, bomo sedaj dobili še 
stalno prednjaško šolo na Bledu. Slika prikazuje jutranji zbor tečajnic v 

gozdni fizkulturni šoli v Mozirju.

je ne bo več težko reševati problemov 
je, ne bo več težko reševati problemov 
in tudi ne težko sodelovati pri raz
voju fizkulture na vasi.

tu <u ueiegetov m oo&saucv. Tudi tovariši, ki niso prišli, iz mla-
ZAGREB: V Delavskem domu v Za- na^^riložndsth^^^^ka^ve^iiauče.ZAGREB: V Delavskem domu v Za- na prnožnošti. cia se kar več nauče. 

grobu je bila mednarodna tekma v na- zvečer imajo vedno študij po krožkih, 
miznem tenisu med moštvoma zagreo- Vsako reč. ki so jo slišali čez dan. po-tenisu med moštvoma zagreb
škega Milicionarja in SK Bombavem 
iz Indije. Kot ojačanje je v zagrebškem 
moštvu nastopil Žarko Dolinar. Mili- 
cionar je premagal Indijce z visokim 
rezultatom 5:0.

ZAGREB: Plenum Atletske zveze 
Hrvatske, ki je bil te dni v Zagrebu, 
je poudarjal velike uspehe hrvaiskih 
atletov v letu 1949. Žveza ima 1260 
rcgistrtranlh atletov in atletinj. Vr
hunski tekmovalci so popravili 40 re
publiških rekordov, od osvoboditve do 
ganeš na so 233 krat izboljšali državna 
in republiške rekorde.

ZAGREB: 26. februarja bo v Zagre
bu medrepubliška nogometna tekma 
med reprezentancama Hrvatske m Li
bije.

ZAGREB: Moštvo Ljubljane, katere
ga .te Dinamo pred kratkim premagal 
v Švici s 5:0. bo gostovalo avgusta v 
Zagrebu.

BOROVO: V tekmovanju za boksar
ski cup Hrvatske ie Milicionar iz Za
greba premagal Siavena iz Borova z 
11:5. Tudi prvo tekmo je Mmcmnar 
dobil- z istim rezultatom.

REKA: Poti vodstvom kapetana Ta
kača trenira na Reki nogometno mo
štvo CD J A Partizan. Na treningu je 23 
igralcev, ki jih trenira trener Špic. Mo
štvo Partizana ostane na Reki do za
četka državnega prvenstva.

ZAGREB: Na skupščini Telovadne 
zveze Hrvatske le imel glavni referat 
sekretar Žarko Vrcan, ki je poudarih 
da ie v ljudski reuubhki HrvatsKi 5i4 
telovadnih društev z 41.103 elani. — 
Skupščina ie sprejela sklep, da bodo 
število članstva v naslednjem letu po
dvojili.

LVCbCI UiltlJU V cuuu ocucuj i-'xy 4V1

Vsako reč. ki so jo slišali čez dan. po
novno premlevajo v krožkih. Vsak ve
čer delajo tako do desetih, ko napoči 
čas za počitek. Tudi po poti, ko se vra
čajo iz telovadnice na stanovanje, vne
to diskutirajo, pa tudi vprašanja po
stavljajo drug drugemu. 2e prvi trenu
tek vidiš, da jim zares ni vseeno, ko
liko znanja bodo odnesli iz tečaja. Do
mov se hočejo vrniti kot izprašani va-
dlNajbolj jih to veseli, da splošna te
lesna vzgoja ni tako umetna reč, ka
kor so mislili doslej. Večina od njih 
je bila mnenja, da je pri redni dru
štveni vadbi treba veliko telovaditi 
na orodju, da je treba veliko vaditi 
redovne vaje in da se je treba končno 
dan na dan vedno iznova ubijati s 
prostimi vajami. Tovariš Lojze iz ob
delovalne zadruge Bočna je kar str
mel, ko je spoznal, kako zabavna je 
lahko društvena telovadba. Skoraj no
ben od njih ni vedel, da je toliko te
lovadnih iger, pri katerih sam ne veš. 
da telovadiš. Najbolj imenitno pa se 
zdi vsem, da se seznanjajo med osta
lim s- telovadno snovjo, pri kateri ne 
potrebuješ prav nobenega orodja.

Sredi Bleda stoji moderno in še sko: 
raj novo poslopje. To je fizkulturni
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probleme, politične in gospodarske, se 
enako zanimajo. Posebno so jim seve
da pri srcu uspehi naših najboljsin 
smučarjev in vsi željno pričakujejo
P°ŽadnjiS so se udeležili proslave ob 
obletnici Prešernove smrti. Na sestan
ku takoj za tem so sklenili, da botio 
dan ki je določen za skupni izlet, po
rabili za obisk Prešernove rojstne do
mačije. S spoštovanjem so si ogledali 
hišo. predmete in vasico. Torej tu je 
preživljal svoje detmstvo. nas največji 
pesnik... Iz razgovorov_je bilo lahko 
posneti, kako globoKo oocutijo veliči
no Prešerna.

Vsi tečajniki se radi šalijo, zdravih 
dovtipov je zmeraj na pretek. Posebno 
Bruno iz Gorice jih stresa kar iz ro
kava. Vso pot proti Vrbi je zabaval 
ostale, pred Prešernovim domom pa se 
ie zresnil. Tudi domov grede ni bilo 
šal, kajti vso pot se je razvijal pogo
vor, kako bo ta ali oni doma pomagal 
pri ustanovitvi novega društva, kako 
bo drugi »pritisnil« načelnika, ki se 
ne zaveda švoiih nalog, kako bo treba 
izboljšati način dela v društvu in še 
marsikaj drugega.

Mladi Tone iz Hrastnika., najmlaiši 
mož v tečaju, odločno zatrjuje. k_aKo 
bo doma v internatu industrijske sole 
ustanovil samostojno telovadno dru-
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jnm. To so letošnje vaje za mladince. 
Drago, ki je izvrsten telovadec na 
orodju, tolmači gib za gibom in po
pravlja izvedbo. Pri tem je hudo na
tančen in prav ima.

Začne se glavni del vadbene ure. 
Pred oddelkom stoji zdaj Ivan. Ze po
prej je določil vodnike vrst in jim iz
ročil listke, na katere je napisal na
ivne, ki jih ima vsaka od treh vrst. 
Ze je vsaka na svojem mestu. Prva vr
sta ima žogo za odbojko. Uči se osnov
nih prvin, kako je treba žogo podajati, 
jčaksiia mora biti drža telesa, rok in 
še mnogo drugega. Druga vrsta skače 
v raznozki in skrčki čez dva tovariša, 
ki stojita v predklonu. Vsem gre kar 
dobro, radost jim sije z obrazov. Z za
dovoljstvom jih opazuje vodja tečaja 
tov Boris. Kako bo lepo, kadar bodo 
vsi" mladinci širom nase zemlje znali 
tako. Tretja vrsta telovadi na leseni 
žrdi, ki jo. drže štirje tovariši na ra-
mK*o vrste menjajo prostore.je na vr
sti še živahna tekmovalna igra. Vsi se 
odločno borijo za zmago. Ko je tudi to 
končano, jim Ivan raztolmači še zabav
no* igro, pri kateri ni napora, pač pa 
toliko zabave, da se razlega po vsej 
dvorani glasen smeh.

Se malo korakanja in vesele pesmi, 
pa je vadbena ura končana. Drago in 
Ivah sta se dobro odrezala. Vodila sta 
sodobno telovadno uro in kar je glav
no: pokazala sta. kako imenitno se da 
telovaditi brez glavnega orodja.

•
Cez teden dni bodo izpiti. Najboljši 

bodo prejeli diplome in postali dru
štveni vaditelji, pri Telovadni zvezi 
Slovenije pa se bo spet povečal se-
___rv-i 1 orl i n ir> rimriVi elrAlriMm iaTrmr

BOSNA IN HECEGOVINA
... . Sa
ka terem 
telovait

SARAJEVO: Koncem maja bo v 
rajev« zlet fizkuBurnikov, na kate 
bo sodelovalo več kot 18.080 telo;.— 
cev. Med njimi bo uidi 508 fukultur- 
niScov sarajevske univerze.

MAKEDONIJA:
SKOPLJE: Na Popovi Sapki je bil 

drugi del republiškega prvenstva Ma
kedonije v smučanju. Sodelovalo je o2 
tekmovalcev, med njimi 30 mladincev. 
Proga za člane je bila dolga 1500 m 
z višinsko razliko 530 m,, mladina pa 
ie imela progo 800 m z .višinsko raz
liko 200 m. Prvak Makedonije v vele
slalomu je najstarejsi tekmovalec Po. 
novski. Med mladinci je bil najboljši 
Alija.

SKOPLJE: Na univerzi v Skonlju je 
Ml ustanovljen organizacijski komite, 
ki bo izvršil vse priprave za Študent
sko prvenstvo FLRJ, ki bo na Sar pla
nini cd 5. clo S. marca.

ČRNA GORA:
TITOGRAD: 350 delegatov le pri

sostvovalo prvemu kongresu Fizkultur
ne zveze Črne gore. Za kongres je bito 
veliko zanimanje fizkulturniirov v Črni 
gori in so med drugim kongresu pri
sostvovali tudi člani Politbiroja CK KP 
C me gore tov. Vlado Božovi,č ter pred
stavniki vlade. JA. množičnih organi
zacij m. predstavniki fizkulturnih or- 
gamzecij Hrvatske, Bosne in Hercego
vina ter Makedonije. V referatih je bi
lo poudarjeno, da je od osvoboditve do 
danes v Črni gori izboljšanih 64 repu
bliških rekordov in 3 državni mladin
ski rekordi. Pri množičnih prireditvah 
je sodelovalo okoli 72.000 fizkultumi- 
kov. Velik napredek se opaža v vseh 
panogah fizkulture in športa.

prostorna picua,«,....« ... ----
ka ter svetla telovadnica so kaxor na
lašč za delo. kakršno je potrebno pri 
tečajih. Vse je urejeno in snažno, kar 
te na mah prepriča, da tod vlada red 
in da se dogaja vse po naprej določe
nem načrtu.

Na vrsti je pouk v rokometu. Ker 
jih ie preveč, aa bi igrali hkrati po
lovica mladincev sedi ob strani in 
opazuje igro. V prejšnjih urah so se
že seznanili z osnovnimi pravili, kako 
je treba voditi žogo. kakšno mora 
biti pravilno podajanje z vsemi po
drobnostmi, ki pridejo v poštev za ob-
V!|vlžgepfš°ča!ke. ki jo ima vodnik, se 
razlega po prostoru. Žoga brzi iz rok 
v roke. Zares, spretni so že postali ti 
fantje pri ravnanju _z žogo. Kako hitro 
se sučejo. Udarec žoge o,b tla, obrat 
in že zleti žoga v roke tovarišu, ki jo 
poda naprej. Jože jz Postojne ie pravi 
mojster vselej kadar dobi v roke zt> 
go Spretno jo podaja in se bolj 
spretno jo ujame, kadar jo otme na
sprotniku tik pred rokami. Vidi se mu, 
da je vešč tudi igranja košarke. Pri 
vodstvu vadbene ure se ni izkazal ta
ko dobro, toda zato je v tečaju, da se 
bo naučil še česa drugega. Tudi Sta
ne iz Poljčan, ki je referent za fizkul- 
turo pri okrajnem komiteju LMS. bo 
lahko odličen ' igralec rokometa. Žoga 
mu leži kot !e kaj, zraven tega pa tudi 
vse ostalo, saj je eden od najboljših 
tečajnikov.

Ko je igra končana, pridejo na vr
sto še tovariši, ki so bili doslej gle
dalci. Nato se posedejo v krogu m 
inštruktor iz zveze za rokomet jim ze 
razlaga tudi pravila. S pravim zani
manjem ga poslušajo. Rokomet jim je 
všeč. Gotovo bodo storili vse. da se 
ta privlačna igra razvije povsod v na
ših društvih.

Rokomet in tudi odbojka sta igri, ki 
imata vse pogoje za razvoj povsod 
tam, kjer nimajo telovadnic. Fantje 
obljubljajo, da bodo takoj ob prihodu 
domov prijeli za delo. Beseda da be
sedo In med odmorom je živahen raz
govor, kod dobiti prostor za igrišča. 
Ra.se oglasi mladi Boris iz Dravelj pri 
Ljubljani, da nikjer. drugje, kakor na 
zadružnem svetu. Saj pri njih nikakor 
niso mogli dobiti prostora za odbojko,

S1
ŽELEZNIČARJA-

Dne 25 januarja se je namizno te-1 Ze takoj v prvem srečanju v Za- 
niška ekipa Zelezničrja iz Kranja od- j grehu je moška ekipa naletela na 
pravila na turnejo po Jugoslaviji. Eki- j močnega nasprotnika. Igralci Grmičar- 
po je sestavljalo 10 igralcev in sicer ja Urek,_ Škrbec in Korbar so sami
seniorji Ahačič I., Rebolj, Kuster in 
Petrovič, ženske Bedenkova in Boga
tajeva ter juniorji1 Ahačič II., Ferluga, 
Jankovič, Kostja in Gramatčikov. Eki
pa ni odšla v najmočnejšem sestavu, 
ker je bilo nekaj igralcev službeno za
držanih.

12 SREČANJ — 12 ZMAG!
Na svoji poti so mladinska, moška 

in ženska ekipa odigrali 12 dvobojev 
in vse odločili v svojo korist. Rezultati 
turneje so naslednji:

Zagreb, 25. L: Železničar (Kranj) : 
Grafičar (Zagreb) 5:4 (moški); 5:3 
(mladinci); 3:0 (ženske).

Niš, 27. L: Železničar (Kranj) : Niš 
5:1 (moški);

Skoplje, 27. L: Železničar (Kranj) : 
Študent (Skoplje) 5:0 (moški);

Svetozsrevo, 39. I.: Želez. (Kranj) : 
Svetozarevo 5:1 (mladinci);

Indjija, 31. L: Železničar (Kranj) : 
Železničar (Indjija) 5:0, (mladinci): 
3:0 (člani); 3:0 (ženke).

Bilanca posameznih ekip Je torej
naslednja:

mladinska ekipa 4 4 0 20:4
moška ekipa 5 5 0 25:5
ženska ekipa 3 3 0 9:0

(V prvem stolpcu je število odigra
nih dvobojev, v drugem število zmag, 
v tretjem porazov, v zadnjem pa di
ferenca iger).

»JUGOSLAVIJA 
JE DEŽELA BODOČNOSTI,«
so izjavili švicarski hokeji^i*
Za gostovanje švicarskega moštva Lausanne, ki je tre

nutno na drugem mestu hokejske lige in ima velike izglede za 
prvo mesto, je bilo veliko zanimanje tako v Sloveniji kakor 
v drugih bratskih republikah. Neugodne vremensne prilike 
so onemogočile zanimive hokejske tekme in se je švicarsko 
moštvo vrnilo, ne da bi odigralo eno teumo.

V času bivanja v Sloveniji so švicarski hokejisti obiskali 
»Litostroj«, Planico, Kranjsko goro, Jesenice, Bled, Ljubljano, 
Postojno in Opatijo ter navdušeni nad našim splošnim na
predkom in uspehi zapustili Jugoslavijo. , .

Kakšno zločinsko propagando vodijo v tujin deze.ah po
begli reakcionarji četniki, ustaši in drugi elementi s predstav
niki informbirojskih komunistov, se vidi iz raznih ajav k 
so jih dali švicarski hokejisti predstavnikom nase zveze 
jugoslovanskim športnikom. Pred prihodom v Jugoslavijo, so 
švicarski hokejisti poslali naši zvezi kar 6 brzojavk, v kate 
rih so prosili pojasnila, ali je potrebno, da prinesejo s seboj 
hrano, ker so jim pravili, da je v naši državi velika lakota. 
Večkrat so tudi prosili, naj jim rezervirajo postelje v kakem 
boljšem hotelu, da ne bi »preveč trpeli« v času svojega gosto
vanja. Seveda — naša zveza jim je odpisala, da je vse pre
skrbljeno in se jim ni treba ničesar bati v pogledu oskroe m 
stanovanja. O tem pravijo sami švicarski hokejisti: »Danes 
nas je sram, da smo imeli takšno nezaupanje v vaše razmere 
Strašili so nas na vseh koncih in krajih in nam da.i črno sli o 
o vaši domovini. Šele v zadnjem trenutku smo se premislili 
in nismo vzeli hrane s seboj, kakor so nam svetovan. . o pra
vici povedano, smo se bali prihoda v Jugoslavijo. Toda ko so 
nam vaši tovariši v Sežani postregli s čajem in po prihodu v 
Ljubljano, kjer smo dobili krasne sobe v modernem ho,eni. 
ki je enakovreden vsakemu našemu hotelu, in na soncu, ko 
smo videli, kakšna hrana se servira v vaših restavracijah, 
smo takoj dobili drugo sliko in se preverili, da so vse novo- 
rice samo ostudna laž nasprotnikov vase lepe domovine.«

Švicarski hokejisti so bili presenečeni nad modernimi na
pravami tovarne »Litostroj«. Niso verjeli, da je tovarna za
čela obratovati šele pred dvema letoma in da so domač, de
lavci montirali vse naprave.

»Takih modernih tovarn, tako higieničnih prostorov ni
mamo niti v naši industrijski in napredni deželi.«

Na sprehodu po Ljubljani, v modernih blejskih hotelih, 
kakor tudi v naših letoviških krajih Gorenjske, so se švicar
ski hokejisti zadržali nekaj dni. Posebno jim je ugaja.a c la- 
nica in Postojna, kjer so ostali ves dan. Naše morje jih je 
tudi močno navdušilo. Cele ure so stali v pristanišču, ogledo
vali velikanske ladje in ladjedelnco na Reki in navdušeni iz
javljali, da bodo v letni sezoni prišli kot turisti na jugoslo
vansko morje.

»To, kar smo videli v Jugoslaviji, bodo izvedete s-.otine 
naših znancev in prijateljev. Z vsemi sredstvi bomo rušili te 
laži, ki se širijo o Jugoslaviji in bomo širokim množicam po 
jasnjevali, kakšen napredek je v vaši mladi državi socia
lizma!«

starejši in rutinirani tekmovalci in 
zato predstavlja zmaga mladih Kranj
čanov lep uspeh. Tudi j umor ji so 
zmagali šele po ostri borbi

V Nišu je igrala samo moška ekipa 
Železničarja, ker domačini niso imeli 
juniorske in ženske ekipe. Z ozirom 
na to, da so imeli domačini dosedaj že 
lepe uspehe, je izzvala visoka zmaga 
moške ekipe Železničarja, ki je tokrat 
nastopila kompletna, precejšnje prese
nečenje.

V glavnem mestu Makedonije Skop- 
iju,. domačini niso nudili resnega od
pora gostom, kar pa je popolnoma ra
zumljivo, saj so namizni tenis začeli 
igrati šele pred kratkim. Na prošnjo 
vodstev Študenta in Sloge sta Ahačič 
II. in Gramatčikov odigrala dve ekshi
bicijski igri.

V Svetozarevu so igrali samo mla
dinci. Domača ekipa je bila sestavlje
na iz dobrih in talentiranih igralcev, 
ki pa so vendar morali kloniti pred 
močnejšim nasprotnikom. Zadnje dvo
boje so Kranjčani igrali v Indriji. Na
sprotnik je bil član vojvodinske namiz
no teniške lige. Vse ekipe gostov so 
premočno zmagale.

Turneja je bila za igralce zelo na
porna. Od osmih dni, ko so bili na 
poti, so prespali samo tri noči. Po
manjkanje spanja in neredna hrana 
so na igralce precej slabo vplivale, 
predvsem kar se tiče fizične kondicije.
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Pravijo, da stvar, ki naj služi sama 
sebi, nima prav nobenega smisla. Tudi 
za našo strokovno poljudno fizkulturno 
literaturo velja to.

V kratkem je stvar namreč sledeča:
Z velikimi napori in težavami smo 

spravili na svet prvi časopis za po
ljudno fizkulture »Vodnik« in ga na
menili našim osnovnim organizacijam, 
vodnikom, inštruktorjem, trenerjem, 
učiteljem, šolam itd. kot pomoč pri 
njihovem praktičnem delu.

Sotrudniki in uredništvo se trudijo, 
da bi bil časopis čimboljši, a sestavne 
organizacije pri FZS ne podpirajo 
vzporedno prizadevanja uredništva in 
uprave časopisa za njegovo razširitev, 
četudi nam je v letošnjem letu naša 
ljudska oblast zagotovila povišanje na
klade.

Povabili smo vse sestavne organiza
cije za pridobivanje novih so-trudnikov 
in naročnikov. Tako važni nalogi, ki je 
najtesneje povezana z vzgojo kadrov 
(koliko lepih besed slišimo s tem v 
zvezi na raznih skupščinah, plenumih 
in posvetih), so se odzvale samo: nogo
metna, plavalna, atletska, košarkaška 
zveza ’ in zveza za konjski šport ter 
podvzele odgovarjajoče ukrepe.

Odziv na to akcijo nekaterih sestav
nih organizacij je zelo zanimiv in po

učen. Uprava je sprejela vsega le 2 
naročili in sicer:

1. Nogometna sekcija TU Laze, p. 
Planina pri Rakeku naroča 5 izvodov 
in

2. nogometna sekcija IT) Železniki 
je vplačala celotno naročnino.

Ali je k temu rezultatu potreben 
komentar? In so Izvršni cdbori z njim 
zadovoljni?

Druge zveze, kakor so: telovadna, 
planinska, strelska, smučarska, kole
sarska, teniška, namiznoteniška, sab- 
1 jaška, drsalna, kegljaška, odbojkaška, 
rokometna in odbor za težko atletiko 
ne čutijo nobene potrebe po taki ob
liki vzgoje kadrov in akcije niti z me- 
zencem niso podprle. Zato sc «c sme
mo čuditi, če vlada tak odnos do naše
ga glasila med organizatorji, trenerji, 
vodniki, inštruktorji in sploh vzgoji
telji v podrejenih forumih in osnov
nih orgnizacijah!

In ne le to! Se več! Posamezne zve
ze celo uradno in poluradno odlil: n Ja jo 
naše skupno glasilo. Strelska zveza 
Slovenije je poslala upravi tiska sledeč 
dopis:

»Glede naročila fizkultumegu glasi
la »Vodnika« Vam sporočamo, da Strel-
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Štirideset dni v Indiji
(Posebno poročilo za »Polet«) ] 

Navzlic snegu in dokajšnjemu mrazu 
trenirajo že štiri tedne naši vrhunski 
teniški igralci v dvorani zagrebškega 
Velesejma ter se pripravljajo za sko- 
rajšna tekmovanja. Na zveznem tre
ningu, ki je v organizaciji Teniške 
zveze Hrvatske, je zbranih okoli 15 
članov in mladincev iz vse države, ki 
merljivo trenirajo v ogromni parketi- 
rand dvorani na dveh igriščih.

Med odmorom in po treningu, zbra
ni v garderobi ob topli peči, razprav
ljajo igralci o tehniki in taktiki igre, 
posvetujejo se s trenerji ter poslušajo 
pripovedovanja naših prvakov Mitiča, 
Branoviia in Palade o njihovih vtisih 
iz Indije, cd koder so se nedavno 
vrnili.

*

Pa 30 urni vožnji z letalom s po
stanki v Damasku, Basri in Carachiju, 
sta Mitič in Branovič 10. decembra 
lanskega leta prispela v Kalkuto, dan 
pred začetkom turnirja za prvenstvo 
Bengalije. Utrujena od vožnje, nena- 
vajena na podnebje, hrano in travnata 
igrišča sta na tem turnirju sodelovala 
samo v parih in mešanih parih. Če
prav sta bila postavljena kot šesti par 
po meči (!), sta Mitič in Branovič 
osvojila prvenstvo Bengalije z zmago 
v finalu nad Indijcema Marianom in 
Kumarom (drugi indijski par po 
moči).1 Tamkajšnji tisk posebno po
udarja borbenost naših igralcev, ki sta 
zmagala, čeprav sta njuna nasprotnika 
im tri 'match-žoge v Četrtem nizu.

V mešanih parih sta Mitič in Cargi- 
fcova premagala v finalu Narandro

Natha (tretji najboljši Indijec) in 
Khannovo. To je bila prva med tremi 
Miličevimi zmagami v mešanih parih 
na vseh štirih indijskih turnirjih.

Pred koncem turnirja je prispel z 
letalom v Kalkuto tudi naš tretji re
prezentant Palada, kakor tudi drugi 
evropski igralci, tako da je bilo na 
prvenstvu Azije (Kalkuta od 22. de
cembra do 1. januarja) mnogo znanih 
imen belega športa. Washer, Cemik, 
Abdesselam, Paish, nadalje Filipinca 
Ampcn in ICarmona, Argentinec Weiss 
in Spanec Massip so bili poleg naših 
igralcev enaki favoriti za osvojitev 
naslova prvaka Azije.

Medtem pa se je zgodilo veliko pre
senečenje. Domača igralca Bose (št. 1 
na indijski lestvici) in Misra (št. 2), 
navajena na težko vlažno ^podnebje in 
hitra travnata igrišča (ki se precej 
razlikujejo od navadnih travnatih 
igrišč v Angliji), sta izkoristila to 
prednost in se oba plasirala v finale, 
kjer je zmagal Bose. Oba igrata hiter, 
moderen anticipiran tenis, imata do
bro fizično kondicijo, ostre servise in j 
dobre voleye, na peščenih igriščih pa j 
medtem nista tako močna, ker nimata 
dovolj tehnike in različnih udarcev. 
V polfinalu je Misra premagal 151 cm 
visokega in 47 kg težkega Filipinca 
Ampcna, katerega mnogi teniški stro
kovnjaki postavljajo na 10 mesto na 
svetu. (Leta 1949. je premagal Stur- 
gessa, Rebra s a in Cochela). Po tej 
zmagi se lahko oceni moč indijskih 
vrhunskih igralcev na travnatih igr v 
ščih,

Od leve proti desni: Misra, Murtl, Palada, Branovič

Zanimivo je omeniti, da so v Kal
kuti tudi peščena igrišča, dočim 3® 
bil turnir na travnatih cricket-ignsem 
preurejenih za tenis, kar ustreza do
mačim igralcem. Hitrost žoge je na 
takih igriščih zelo velika, odskoK 
hiter, zaradi česar naši igralci nika
kor niso mogli razviti svojo normam 
igro, kakor tudi ne večina Evropejcev.

V finalu mešanih parov sta Mitič in 
Američanka Toddova izgubila pro 1 
v/p-beriu in Američanki Moranovi, 
notam kn sta imela dve. match-žogl. 
To je edini poraz Mitiča v tekmova
nju mešanih parov na vsej tUgBSflli -

| Na koncu tega turnirja je Palada 
| zbolel za lahko tropsko malarijo, a je 
navzlic temu igral na nekaterih ekshi
bicijah. Zato se je njegova bolezen 
poslabšala in se ni mogel udeležiti na- 
daljnih turnirjev. Ko se je opomogel, 
je odpotoval z letalom čez Bagdad in 
Rim v domovino. Sedaj je spet popol
noma zdrav in trenira.

Tretji turnir — vseindljsko prven
stvo —| je bil v Alahabadu. Mitič in 
Toddova sta se revanžirala Washerju 
in Moranovi z zmago 2:8, 7:5, 6:2. če
prav sta tokrat nasprotnika imela eno 
JBStSMfflgg, Branovič, kateremu trava

nikakor ne »leži« zaradi preveč od
prtega držanja reketa, je izgubil proti 
drugemu Filipincu Karmani, dočim je 
Mitič na tem turnirju dosegel svoj 
največji uspeh med posamezniki na 
indijski turneji s prepričljivo zmago 
nad prvakom Indije Bosejem.

Zadnji turnir na katerem sta so
delovala naša igralca, je bilo prven
stvo Severne Indije v New Delhiju. 
Nerazpoložen zaradi nepravilnih odlo
čitev sodnikov, je Mitič nepotrebno 
izgubil proti velikemu borcu Nerendri 
Nathi, ki igra zelo neprijeten tenis 
za nasprotnika, ker reže vsako žogo. 
Branovič je v najbolj razburljivi 
borbi turnirja izgubil proti Remyju 
(Francija), katerega je lani na pešče
nih igriščih premagal.

V parih sta naša igralca izgubila 
v finalu proti Filipincema Amponu in 
Karmoni, v mešanih parih pa je Mitič 
končal vrsto svojih uspehov z Ameri
čanko Toddovo z gladko zmago v fi
nalu nad parom Washer-Moranova 
6:2, 6:2.

Iz New Delhija sta se naša Igralca 
vrnila v Kalkuto, odtod pa z letalom 
domov. Enako so storili Angleži in 
Francozi ker vlažno podnebje in svo
jevrstno hrano Evrope! zelo težko pre
našajo, zaradi česar jim daljše tui- 
neje po Indiji povzročajo bolezni.

Mitič in Branovič sta se mudila v 
Indiji okoli 40 dni in igrala na naj
večjih tamkajšnjih turnirjih. Razen 
omenjenih mest, sta kot gosta teniške 
federacije ali maharadže obiskala tudi 
mnoga znamenita mesta, kot Angro, 
Fahtepur Sikhri, Mysore itd. Pod tež
kimi klimatičnimi in terenskimi po
goji sta renrezentirala naš teniski 
šport, pripj-.-tvlinjoč se za največje 
tekme, ki jih čakajo — za Davisov 
pokal. Predrag Brixy

Ali je znamo Zvezi, da smo v »Vod
niku« objavili izjavo maršala^ Tita o 
strelskem športu ter članek: »Kako po
stanemo dobri strelci?«, če bi Zv ne 
našli v njem ničesar drugega, kar bi 
tudi strelce lahko zanimalo!

Res je, da imajo planinci svoje gla
silo, ki obravnava svojo problematiko, 
toda prav gotovo plan in siri m društvom 
ne bo škodilo, če se preko »Vodnika« 
seznanijo tudi s vprašanji splošne ter 
lesne vzgoje športov in splošnimi vzgoj- 
lesne vzgoje, športov in splošnimi vzgoj
no kulturo, množičnimi tekmovanji in 
tekmovanjem za fizkulturni znak.

Lahko bi dali še kako v premislek, 
vendar upamo, da se bodo naši odgo
vorni funkcionarji nad temi vrticami 
malo zamislili in le nekaj ukrenili.

Serpaa Edo

Smučarske tehtne 
kolektiva gušlanjske 

železarne
V nedeljo dne 12. t. m Je predpol

dne kolektiv železarne Izvedel svoje 
medobratno tekmovanje v slalomu in 
teki,h. Na startu se Je zbralo 66 tek
movalcev in tekmovalk, ki kljub, sla
bim snežnim razmeram riso klonili.

V teku na 5 km j» med starejšimi 
člani zmagal Robae. eri mlajših članih 
je sigurno zmagal Osenjsk Jože Z«d> 
nje so se nt*d seboj pomerile članice, 
kjer si je prve m eri o osvojila znana 
Fanedlova. Slaloma so je udeležilo 
na j več tekmovalcev ter so kljub teh
nično zelo težkt progi dosegli po volj
no rezultate. Med členi Je prvo mesto 
osvojil Cesar Pavle, prt mlajših članih 
ra' Ravn.iak JoiP. Pri članicah Je bda. 
najuspešnejša Klančnik Tatjana. Fr.

S-rsr j|



Oi 12.-19. marca ho 30. »PLANIŠKI TEBiH«

‘enih ie osem inozemskih»©vab 1*110

OD TEH ŠVICA, ITALIJA, FRANCIJA IN AVSTRIJA S KOMPLETNIMI EKIPAM
Naša Planica in posebna njena velika, 120 metrska skakalnica je 

zaslovela no vsem svetu. Ze takoj po njeni zgraditvi je bila predmet 
živih debat, posebno v mednarodni smučarski zvezi, okoli nje so se 
pletle spletke in nekateri so jo celo bojkotirali, češ, skoki na njej ni
so več šport, temveč cirkus. Ta očitek so sprožili predvsem Norveža
ni, med njimi se je posebno odlikoval Sigmund Hunti, najstarejši iz
med bratov Kondov, slavnih skakalcev. Poln h val© o veliki skakalnici 
je šel od nas, ko pa je prišel na Norveško je napisal knjigo v katen 
je hotel »znanstveno« dokazati, da je planiška skakalnica nadvse ne
varna in da nima s športom ničesar skupnega. Skoki na njej pa so 
dokazali, da so njegove trditve prazne in neutemeljene. 2se večkrat 
sejo objavljali razne statistike padcev in morebitnih nezgod pri sko
kih, ki so pokazale, da je naša velika planiška skakalnica celo manj 
nevarna kot mnoge inozemske, pa čeprav mnogo manjše, pa tudi kot 
po vsem svetu znana hoimenkoInska skakalnica. Lansko leto so tek
movanja v »Planiškem tednu« obsegala vse smuške discipline, letos pa 
bo program še razširjen.

Komite za' izvedbo planiškega ted
na dela že od začetka zime. Sedaj so 
predpriprave v polnem teku in bedo 
kmalu zaključene. Pripravljeni sta 80 
in 120 metrski skakalnici, na veliki je 
bilo treba obnoviti leseno konstruk
cijo pri doskočišču, kmalu pa bodo po
stavljeni tudi posebni stolpi za filma- 
nje dokumentarnega filma, ki ga bo 
snemal »Triglav film«. Rešeno je tudi 
eno izmed najvažnejših vprašanj — 
vzpenjača na skakalnico. Letos se ska
kalcem ne bo več treba vzpenjati peš 
po hudi strmini in provizoričnih stop
nicah na vrh zaleta, ampak jih bo po
tegnila vzpenjača, ki teče med obe
ma skakalnicama, na Vrh. Vzpenjača 
bo imela veliko kapaciteto, tako, da 
v prevozu smučarjev ne bo nobenih 
zastojev.

Smučarska zveza Jugoslavije in Ko
mite za izvedbo planiškega tedna,- ka
teremu predseduje predsednik Komi
teja za fizkuituro VLRS dr. Danilo 
Dougzn, sta povabila ekipe osmih dr
žav. Francija, Italije, Švica in Avstri
ja bodo prišle s kompletno moško in 
žensko ekipo, v vsaki disciplini po 
štirje tekmovalci. Švedi in Finci bodo 
nastopili s tremi tekači, dvema ska
kalcema in dvema smučarjema v alp
skih disciplinah, Norvežani s trami ska
kalci, dvema tekačema in dvema tek
movalcema v alpskih disciplinah, po
vabljeni pa so tudi smučarji Zedinje
nih držav Amerike. S temi tekmovalci 
sc bedo merili najboljši jugoslovanski 
smučarji.

Program »Planiškega tedna« se bo 
odvijal skozi 6 dzu, to je od 12. do 
19. marca, rasen sobote 18. marca, ko 
bo prost dan. Teden bodo otvorili sko
ki na 80 metrski skakalnici, kjer bo
do sta,riali tudi inozemci. Drugi dan 
bo smuk za ženske z Bukovnika. Pro
ga je precej težka in bodo morale na
še tekmovalke prav resno trenirati, 
če se bodo hotele uspešno zoperstav
ljati odličnim Avstrijkam, Francozi
njam. Italijankam in Švicarkam. Tre
ning jim bo olajšan z novo vzpenjačo 
na Vitranc. Na Bukovniku nad Kranj
ske goro bodo tudi tekme v slalomu 
za ženske drugi dan. smuk in slalom 
za moške tretji in četrti dan. Proga 
za smuk (moški), je bila letos podalj
šana in ustreza po težini mednarod
nem razredu. Nujno bi bilo samo, da 
se start pomakne više, kar bi progo 
podaljšalo, tako da bi stavila na tek
movalca še več zahtev. Proga bo ver
jetne ista, kot je bila pri tradicional
nem »bukovniškem smuku« in bo tre
ba odpraviti vse pomanjkljivosti, ki 
so se pokazale pri njem. Proga se da 
še otežiti — to je mnenje naših naj
boljših smučarjev. Tako n. pr. ni po
trebno toliko obveznih vratc kmalu 
pod startom na znanem »S-u«. Nujno 
pa je. da se nameče sneg na razbo
lene 'poti pod tem mestom. Preje smo 
že rekli, da se lahko nrogp podaljša, 
popraviti pa jo je treba tudi na poti 
nad zadnjim hitrim smukom proti ci
lju.

Tek na IS km bo v petek, 17. marca, 
s startom in ciljem pod 80 metrsko 
skakalnico. Ce bodo snežne razmere 
ugodne, bo tekla proga proti Kranjski j 
gori, v nasprotnem slučaju pa po do- 
limi Te.'carja, kot lansko leto. Naši 
tekoči imajo lepa iz g lede in se bodo 
uvrstili verjetno takoj za Severnjaki. 
Teda tudi tu lahko pričakujemo 
kakšiv'. presenečenje, tsaj uživajo ravno 
naši ttkači mednaroden .koves in ne 
zaostajajo dosti za Skandinavci, l etos 
oo v dr.b-ri formi, primanjkuje .urn 
samo težkih tekem z metina rodno 
udeievbo. Ni namreč dovolj,' da treni
rajo in se uče samo doma, potrebno

je tudi, da si pridobe mednarodno ru
tino. Smučarska zveza Jugoslavije po
laga na to vse premalo pozornosti. 
Sedaj je na primer zamudila lepo pri
ložnost, namreč udeležbo naših smu
čarjev na mednarodnem prvenstvu 
italijanskih študentov.

V soboto bo prost dan, v nedeljo 
pa višek »Planiškega tedna« — eksi- 
bicijske — tekme na 120 metrski ska
kalnici. Poizkusni skoki in skoki za 

-študij . pa se bodo na največji ska
kalnici sveto vršili tekom vsega tedna. 
Naši skakalci so v Planici doma in 
bodo dosegli verjetno prav lepe uspe
he. Edina »napaka« planiških, pa tudi 
vseh naših ostalih skakalnic, ki so 
zgrajene večinoma po načrtih ing. 
Bloudka je namreč ta, da so zgrajene 
popolnoma pravilno in da’ so skoki 
na njih mnogo lažji od skokov na ino-

msm
e dobre tn tedne in že bedo pobočja in doline pod mogočnim Jalovcem 
znova prizorišča napetih športnih borb med najboljšimi smučarji sveta.

zemskdh skakalnicah. Verjetno bo to 
tudi vzrok, da se naši skakalci v tu
jini ne morejo vedno teko dobro pla
sirati kot pa doma. Norveški trener 
Hdysaet.ter je rekel po prvih skokih 
na 80 metrski skakalnici v Planici, da 
se počuti na njej prav tako kot na 
majhni, čeprav na tako veliki še ni 
skakal. Zanimive stvari o inozemskih 
skakalnicah pa vedo povedati tudi 
naši tekraovlci, ki so bili v tujini. 
Tako je na primer skakalnica v Bi
schofshofnu v Avstriji za naše pojme 
sploh nemogoča.

Komite za priprave »Planiškega 
tedna« je pripravil vse potrebno tudi 
za stanovanja in prehrano športnikov. 
Inozemski tekmovalci' in novinarji 
bodo stanovali v domu Franceta P,oz- 
mana v Gozdu Martuljku, naši tekači 
in skakalci v smučarskem domu Enot
nosti v Podkorenu, alpski smučarji pa 
v domu Janeza Porente v Kranjski 
gori. Planiški dom bo zasedlo vodstvo 
tekmovanj in pa novinarski center, ki 
bo imel lastno centralo, da bo lahko 
poročila čim prej oddajal. Zadnji dan, 
torej tekme na veliki skakalnici, bo

prenašal tudi Radio Ljubljana in ver
jetno Beograd. Ves teden bodo priha
jali v Planico številni izletniški vlaki, 
komite pa je pripravil znake in raz
glednice. Vsak dan zvečer bo izhajal 
poseben bilten- »Planiškega tedna«, v 
katerem bodo vneseni vsi rezultati 
tekmovanj in najvažnejši dogodki 
dneva.

Po tekmovanjih si bodo inozemci 
ogledali še lepote naše Slovenije, tako 
Postojnsko jamo. Opatijo in ostale 
lepe kraje naše zemlje.

POLDA, KLANČNIK IN RAZINGER
na ff®st#vamjii p® Arne pili

Svetovno prvenstvo v skokih in v 
tekih v Lake Piacidu je za nami. Pri
čakovali smo, da si bosta, na tem prven
stvu predvsem naša skakalca Polda in 
Klančnik priborila čaštnejše mesto v 
vrsti najboljših svetovnih smučarskih 
skakalcev, vendar, kakor smo videli, 
nista dosegla tistega uspeha, ki ga je 
pričakoval vsak naš ljubitelj zimskega 
športa. V dnevih pred nastopom sta 
naša skakalca na treningu presenetlji
vo dokazala svoje mojstrske sposob
nosti, tako da je bil ob tej priložnosti 
nadvse veselo presenečen eden na j več
jih smučarskih strokovnjakov, Norve
žan Sigmund Ruud. Prav zaradi izjave, 
ki jo je dal Sigmund Ruud in zaradi 
njunega dobrega razpoloženja, smo pač 
vsi pričakovali, da se bosta na samem 
prvenstvu uvrstila med severnjke in 
tako potrdila sloves, ki ga uživajo naši 
smučarji v inozemstvu. Kje je bil torej 
vzrok njunega slabega plasmana tre
nutno ne vemo, pač pa si lahko misli
mo, da se ju je držala smola. Po tem 
nastopu so Američani povabili Poldo. 
Klančnika in Razingerja na različna go
stovanja po ZDA. Z nestrpnostjo smo 
pričakovali prvih poročil iz Salisbury- 
ja, kjer sta ponovno nastopila v ostri 
konkurenci za prvenstvo države Con
necticut. Skakalnica sama je bila dobro 
pripravljena in dovoljuje skoke do 
60 metrov. Nastopili so skakalci Nor
veške, Švedske in Kanade, vsega sku
paj je bilo 54 skakalcev. Prvo mesto si 
je osvojil Norvežan Mohn z 225.7 točke. 
Drogo, tretje in četrto mesto so si 
osvojili Švedi, med njimi naša znanca 
Karlsson in Holmstom. Na petem me
stu je bil znani norveški skakalec 
SIatwik, takoj za njim pa je tal naš 
Polda, ki si je priboril v tej hudi 
borbi 207.2 točke. Za Poldo so se zvr
stili še ostali novreški skakalci, med
tem ko se je Klančnik uvrstil na 11 
mesto. Prav gotovo je to tekmovanje 
potrdilo vrednosti jugoslovanskih smu
čarskih skakalcev in nam tudi razloži
lo, da sta imela Polda in Klančnik na 
svetovnem prvenstvu v Lace Piacidu 
kakršnokoli smolo pri samem tekmo
vanju.

USPEH RAZINGERJA 
V najtežji smučarski disciplini v te

ku na 50 km je jugoslovanski tekač 
Tone Razinger pokazal vse odlike do
brega in vzdržljivega tekmovalca. Pri
čakovali smo sicer, da. bo nekoliko 
resneje ogrožal severnjake, vendar, 
kakor smo že pred nedavnim ugotav
ljali, en sam tekmovalec na telesnem 
prvenstvu pomeni prav malo ali sko
raj nič. Tu je namreč odločala taktika 
poleg dobre telesne vzdržljivosti, upor
nosti in tehničnega znanja. Kljub temu 
pa lahko smatramo 18. mesto za uspeh, 
saj si je Razinger priboril časten na
slov najboljšega Srednjeevropejca v tej

jr!
najtežji smučarski disciplini Po tem 
nastopu je bil Razinger povabljen s 
Poldo in Klančnika n a prvemtvo v 
Salisbuny. Na tern tekmovanju so na
stopili poleg Razingerja tudi Švedi in 
Norvežani, in sicer v teku na 16.8 
kilometrov. Prvo mesto si je priboril 
Norvežan Gjermudskaug v času 1:06.33. 
Jugoslovanski tekmovalec Tone Razin
ger je zasedel 5. mesto, 13 minut za 
zmagovalcem. '

Naši smučarski tekmovalci' bodo go
stovali še na nekaterih prvenstvih v 
Ameriki, potem pa se bodo verjetno 
takoj napotili na Norveško v Holrnen- 
koln.

Silil

Slika prikazuje načrt planinskega doma na Vršiču, ki ga bodo gradili jese
niški tizkulturniki. Dom bo eden najmodernejših v Jugoslaviji in na Balkanu
Planinski svet med ponosno Moj

strovko in mogočnim Prisojnikom je 
tako bogat, da more zadovoljiti vsa
kega. pa še tako razvejanega obču
dovale« krasot in veličine našega pla
ninskega sveta.

Na Vršiču so podane vse »možnosti 
za množičen razvoj Planinstva, alpi
nizma in visokogorskega smučanja, ne

m-

naši smučarji v Holmenkoln?
Bmučarska zveza Jugoslavija je pri

pravila za letošnje leto bogat koledar 
smučarskih prireditev. Naši smučarji 
so bili med' drugim povabljeni tudi 
v francosko zimsko športno središče 
Chamonix kjer naj bi tekmovali z 
najboljšimi francoskimi in italijanski
mi tekmovalci, ki se niso udeležili 
vmtnčnegži prvenstva v Lake Piacidu.

! Vendar v Chamoniz niso šli iz sle
pega razloga
Smučarska zveza Jugoslavije vloži 

skoraj vedno prepozno potna dovolj e- 
rja za izdajo vizumov Tako se je to 
'godilo v zadnjem hipu, ko so šli naši 
smučarji v Avstrijo in Italijo, tako so 
uidi šele dan! dva pred odhodom 
. redkvžili potna dovoljenja francoske
mu kozulatu. ki je izdajo vizumov od
ri z motivacijo, da jim jih ne more 
izdati kar preko noči. Edino ta razlog 

prepredi našim smučarjem udelež
en »n ib tekmah v Chamonixu.

kjer bi imeli veiike izgiede (posebno 
tekači) na najboljša mesta, poleg tega 
pa bi si pridobili mnogo izkušenj. Ta
ko poslovanje Smučarske zveze Jugo
slavije vsekakor ni dopustno in bi ga 
bilo treba temeljito izboljšati. To pa 
ne samo iz tega vzroka, ampak tudi 
iz več drugih (spomnimo se članka 
»Okoli odhoda naših tekmovalcev v 
Ameriko« v predzadnji številki »Po
leta«) poleg slabih tehničnih priprav za 
nastopanje v inozemstvu itd.

"V koledarju Smučarske zveze Jugo
slavije so vnesena tudi tradicionalna 
smučarska tekmovanja v Holmenkolnu 
(Norveška) in sicer od 26. februarja 
do 5. marca. Ta tekmovanja so letos 
poleg svetovnega prvenstva v Lake 
Piacidu in Aspenu ena Izmed najvaž
nejših mednarodnih zimsko športnih 
prireditev. Dobro nam je znana hol- 
menkolnška skakalnica, vendar pa Je 
poleg skokov v programu tudi smuk, Skakalnica v Hoimenkoimu

slalom, tek na 50 in 18 km. V Holmen- 
koln bo morala iti vsekakor močnejša 
ekipa kot je šla v Ameriko in v njej 
naj bi bili vsekakor zastopani tudi te
kači, ki se bodo to leto verjetno re 
precej ostro borili z znamenitimi se
vernjaki. Da jim je uspeh zagotov
ljen, pričajo tudi lanske tekme v 
okviru planiškega tedna. S priprava
mi za Holmenkoln pa bi biio treba 
začeti že takoj. Pozvati bi bilo treba 
vse kandidate na trening, tako da na 
to težko preikušnjo ne bi prišli slabo 
pripravljeni. Tekači naj bi si prido
bili osnovno, to je kondicijo, skakalci 
pa naj si še utrdijo doskok in izpilijo 
slog leta. Dobra mesta ne padajo 
športniku sama od sebe v naročje, 
ampak se je treba temeljito pripravi
ti, če jih hočejo doseči. To mišljenje 
ne zastopamo samo mi, ampak vsi 
strokovnjaki in smučarji.

samo njim, ki si žele uživati vtik mo 
gora, tudi vsem onim, ki .srejo v ge 
tab lepote ia miru, zamere uat, a 
alpski čemer med Sečo in. »av v vit4»a 
v izobilju, česar si požete naši ljudje, 
ki prihajajo na Vrsic po nove znoči 
in osvežitve iz gigantskih gvJdiiisc 
Titove petletke.

V preteklem letu sti podjetni gorni
ki iz kovinarskih Jesenic s pravimo 
mobilizacijo vseh drugih dtiav0i,,aiti 
planincev od vsepovsod! zgraditi na 
Vršič eiekirovod, ki daje vršiču vse 
možnosti nadaljnjega razvoja.

Delo podjetnih planincev z Jesenic 
je biio nagrajeno in je dobilo na,- 
višje priznanje od komiteja zs lue-ui- 
turo pri vladi FLRJ. Ta uspeh -e da! 
Jeseničanom nove pobude, a a so skle
nili postaviti na lem edinstvenem 
planinskem centra sodoben in prosto
ren planinski dom, v katerem bo za 
vse prestara in se bo vsakdo počutil 
domačega In zadovoljnega!

Jeseničani so delavni in poznalo 
borbo za uspeh, veliko so priprav te
ni žrtvovati za dosego tega ogromne
ga načrt«, nikakor pa -uso sposocai 
nositi vsega bremena sami. Nov planin
ski dom na Vršiču pa mora stoti, 
tako so se obvezali kovinarji - pla
ninci, do konca Titove petletke.

Z začetnimi deh bouo začeli takoj, 
ko bo skopnel sneg in bodo uri za
četem delu vztrajali vse dotlej, dokler 
ne bo stal na vršiču ponesen dem.

\se«ca«tor pa potrebujejo uri izved
bi tega načrta planinske pstietke vse
ga razumevanja vseh gornikov in itz- 
kulturnih forumov, katerih naloga ie 
pripraviti vsakomur, ki prihaja v go
re. iz ' gradilišč petletke, bivanje pri
jetno. Jeseničani bodo hvaležni za 
vsako pomoč in razumevanje ljudske 
oplaši; =n bodo v njeni pomoči videli, 
da odgovorni forumi pravilno cenijo 
njih delo za korist vseljudske skup
nosti.

Veliko dela nas čaka na Vršiča, 
notrebno bo zavito 'i rokave in, obe
ma rokama prijati v;, resno oem, ‘.to 
hočemo v mesečnih svobodnih r- jh 
dobiti v prvi petletki veličasten ,□ 
sodoben planinski dom.

»?GSE8Ni DOPISNIK«
V' KRANJSKI GOR!

Na službenem potovanju se marsikaj pripeti. Posebne, 
pa vi i r ju. ki potuje m kakšne tekme ali športne 
prireditve. Novinarji smo namreč precej radovedni in 
včasih vtaknemo nos v stvari, o katerih pravijo, da nam, 
niso nič mar. Poleg tega moramo imeti zelo dober dar 
opazovanja in videti stvari, ki jih drugi ne vidijo. Ti 
dve ‘v:risati mera imeti vsak dober športni novinar 
Seveda moramo tudi znati marsikaj, moramo biti objek
tivni itd itd. toda to ne spada semkaj.

Citatelj »Poie^a« čits v ponedeljek zjutraj poročile 
c r/ ki tekmi. F vročilo je brij ali manj zanimivo, krajše 
8;t , Friše, in če stoji tako pod naslovom: »Od. našega 

- č-e-ga dopisnika« da to poročilu še prav posebno 
vrednost ker »Od našega posebnega dopisnika« pomeni, 
da v? bila športna prireditev toliko važna, da je uredni
štvo poslalo tja svojega dopisnika.

Novinar ali »posebni dopisnik« te stolno v službi 
Vzemimo na primer smučarsko tekmo. Tu najdemo vsa 
mogoče funkcionarje. Od časomerilcev in sodnikov, do 
kontrol in sta-rterja. Toda po končani tekmi so svoje 
dejo c»prrvili. Lahko . si oddahnejo, novinar pa ne. Pred. 
med in po tekmi zbira »vtise*. Navadno lete z beležnico 
v rokah okoli tekmovalcev in je vsem nadležen. Vse sc 
ga boji in otepa. Ko pride blizu kakšne gruče, porv.r-ek 
nemčbome utihne in če vpraša o tej ali oni stvari, je. 
odgovor vedno zelo previden in vorniand navadno ne

ve, kaj naj reče, pa če mu je pepreje jezik še tako 
tekel. Novinar, ki mu že oddaleč vidiš, da je dopisnik 
in mu je njegov poklic takorekoč že na nosu zapisan, ni 
dober novinar. Sicer pa sem se tu spustil predaleč. Ho
tel sem namreč opisati, kaj sem kot »posebni dopisnik« 
Poleta doživel v Jesenicah, Kranjski gori in Podkorenu. 
Potoval sem na celo vrsto smučarskih prireditev in na 
srečanje naših hokejistov s Švicarji, ki naj bi biio v 
Jesenicah. Ker pa je po cestah tekla voda in o ledu ni 
bilo ne duha ne sluha, tekme seveda ni moglo biti in so 
Švicarji prišli k nam pogledat samo na uro. Torej to 
tekmo lahko črtamo iz našega seznama in tudi jaz sem 
jo črtal ter se podal v petek popoldne na jeseniški kolo
dvor.

Ali ste že čakali na. majhnem kolodvoru, ki je še 
izza vojne ves raztrgan in luknjičav, na vlak? Verjetno 
da, in zato ne bom pripovedoval, kako mi je bilo dolgčas. 
Edino razvedrilo mi je bil prepir z debelim Vratarjem 
pri vratih, ki je zahteval vozni listek, čeprav sem ga 
na vse načine prepričeval, da ga rabim za potni obračun. 
Njegov debeli bas. ki bi bil v čast tudi pokojnemu Salja- 
pinu, je odmeval po pustem kolodvoru in se bolj debela 
lica so mu rdela v pravični jezi. ker ni smel z mojim 
listkom v svoj žep.

Končno je prisopihal vlak in čez nekaj časa sem se 
že nastanil v ledenici hotela Prisank ali Pristar.k. kako 
je nrav, se res ne morem spomniti. Sicer so rekli lede
nici soba. toda zame je ostala ledenica in konec. Zjutraj 
tem vstal trd kot ’ ledena sveča pri —50 stopinj Celzija 
in se podel na različne smučarske tekme ih prireditve.

Tekmovali so smučarji miličniki, mladinci Telovadne 
zveze, tekmovali so izletniki, kdo bo na položnem po
bočju manjkrat padel in kdo se bo s smučmi, na nogah 
bolje izkazal, tekmovale so varovalke elektromotorja no
ve vzpenjače na Vitranc, katera bo prej pregorela itd. 
Bile pa so tudi razne stave. Tako sto dva tekmovalca 
stavita, kdo bo prej na startu za smuk na vrhu Bukov

nika. Prvi je dejal, da bo šel peš, drugi pa. da se bo 
popeljal z vzpenjačo. In glejte, stavo je dobil oni. ki je 
šel peš; imel je celo za dobre pol ure boljši čas od 
svojega tovariša. Slednji pa se je prav tako upehal. ker 
ie’ polovico poti le moral prehoditi peš. Drugače bi za
mudil start — si je mislil — in hitel je po strmini kar 
so ga nesle noge. Toda tudi če bi hodil dve uri, bi prišel 
ravno prav. kajti tekma miličnikov v smuku se je začela 
ob dvanajstih, namesto ob desetih ..

Vso soboto in nedeljo sem zbiral rezultate. Hodil sem 
po globokem snegu ir. se jezil, da nisem vzel s seboj 
smuči. Zbiral sem seveda tudi »vtise« To pa ni kar tako. 
Dopisnik jih zbira in zbira, vleče na ušesa in opazuje, 
si kdaj pa kdaj zabeleži in končno napiše reportažo, 
polno vtisov in zapažanj. Toda sedaj morajo najti pet 
na papir, v tem slučaju v »Polet«. To pa je druga stvar, 
ki je odvisna od mnogih pogojev. Eden izmed najvaž
nejših je stalno pomanjkanje prostora in nič manj važen 
urednikova volja. Tako je to in s tem mora dopisnik 
računati — nič ne pomaga. *

Da, torej v soboto in nedeljo sem zbiral rezultate, v 
nedeljo pa dal celotno poročilo uredništvu. Telefonsko 
zvezo z Ljubljano sem dobil, seveda z zamudo, in ko sem 
pritekel na postajo, mi je rep vlaka samo še veselo po
maha! v .slovo. Kaj pa zdaj? Ledenico v Prisanku sem 
že odpovedal, v Razor pa nisem hotel iti, ker se mi je 
zameril. Cel dan sem namreč ostal brez zalogaja, prišel 
sem na zajtrk pet minut prepozno in 'seveda tudi no 
kosilo pet minut po dveh. Črna praznina v želodcu, ki se 
je že ves dan nezadovoljno oglašala, je začela po 
odhodu vlaka pravi koncert. Takrat sem se spomni , ta 
je v Podkorenu smučarski dom Enotnosti. Kaj 1 Pre' 
misije val — pot pod noge in hajdi v Podkoren.

Sedeli smo za mizo in se pomenkovali. Zašel sena med 
same tekače, ki so bili na treningu. Marsikaj zanimivega 
vem slišal. Zakaj n. pr. niso šli naši najboljši študenti
na študentsko prvenstvo Italije z mednarodno udeležbo?

Bili so tjakaj povabljeni, ker pa Smučarska zveza Jugo
slavije ni uradovala v dneh. ko bi bilo treba preskrbeti 
potne liste in' devize, seveda niso šli. Pa se kaj o kole
darju smučarskih tekmovanj v inozemstvu. Z njim naši 
tekači niso prav nič zadevni ini Med deveta;, istimi gosto
vanji v inozemstvu- jih je samo pet za tekače, pravijo, 
in to se je tudi meni zdelo, premalo.

Med pogovorom' sem neprestano škilil na dekle, ki bi 
mi moralo prinesti večerjo. Pa ne smete misliti, zaradi 
dekleta ampak samo zaradi večerje Pomislite — prazni
na v želodcu! Končno, končno, mislim po poldrugi uri. 
sem le dobil malo klobase, sira in dve kisli papriki. 
Vse skupaj sem zah! s čajem in potem žalostno ogledoval 
prazni krožnik Se predno sem šel spat. pa sem plačal 
račun. Steie, ki je sedel, zraven mene, mi je dejal čez 
nekaj časa, da so se Rij Izsje dvignili, in da sem izg leda! 
kot jež. Temu se pa prav nič ne čudim. 110 dinarjev, 
pomislite! Sklenil sem, da drugi dan splch ne bom kosil, 
saj sem imel dober trening vso nedeljo. Mislil sem nam
reč, da moja kasa Stroškov sploh ne bo zmogla in bom 
potem moral peš v Ljubljano, ker brez denarja ni vozne 
karte. Kaj pa mislite, če ie večerja stala 110 dinarjev, 
potem bo stalo kosilo najmanj 300.

V ponedeljek se je dom zgodaj prebudil. Tekači so 
že zjutraj tekli nekam proti Tamarju, tečajniki so šli
na vzpenjačo in skakalnico, jaz sem se pa' lepo grel na
iciplem soncu. Toda trening v »nejedi« prejšnjega daje 
mi je Pustil pravo pravcato lakoto in ko je prišel čas
kosila, me je le premamilo. »Kar bo. pa bo« sem si dejal
,nse v sedel belo pogrnjene mizo. Tri sem vprašal za
račun, so mi verjetno stali lasje prav tako pokonci kot 
prejšnji večer, toda mislite si mole prijetno razočaranje

kosilo je stalo samo 35 dinarjev in bilo je dobro in 
obilno, kot nalašč za prazen želodec. »Hurato selil (fefsl: 
»v Ljubljano ne bo treba peš!« in si oblekel plašč. »Kaj 
sle rekli?« je vprašalo dekle, jaz pa sem samo zamrmral: 
»Nič, nič. Podplate bom štedil.«

S S teletom sva tekla na vlak, ker je bil skrajni čas..,
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rajevu, Skoplju in drugod, kjer so gle
dalci pazljivo- spremljali na demonstra
cijskih deskah borbo naših in ameriških 
šahistov. Poteze pa so jim tolmači.! 
mojstri in mojstrski kandidati.

Šahovsko gibanje se je začelo v naši državi po osvoboditvi naglo 
razvijati. Jugoslovanski šali je užival tudi pred vojno ugled v svdtu, 
toda omejeval se ie le na neka tere znane šahovske mojstre. Sete po 
osvoboditvi se ie renome našega šaha z zmagami jugoslovanske repre
zentance močno dvignil. Jugoslavija se je uvrstila med najboljše v 
Evropi, takoj za Sovjetsko zvezo. Povsem razumljivo je torej, da je 
bilo zanimanje za radijski dvoboj Jugoslavija ; ZDA nenavadno 
veliko.

Pred srečanjem tega dvoboja je bilo 
tež&o reči, kdo bo zmagal. Ameriški 
|ahisti so sodili, da imajo lepše izglede, 
'pa tudi šahovski strokovnjaki po svetu 
so dajali prednost ameriškim šahistom, 

V tem srečanju sta se torej pomerili 
dve moštvi, ki sodita med najmočnejši

na svetu. Srečanje se je končalo z zma
go. Jugoslavije, ki je s tem zabeležila 
svoj največji dosedanji uspeh.

Zmaga jugoslovanskih šahistov je to
liko pomembnejša zato, ker so bili 
ameriški šahisti pred vojno zmagoval
ci na štirih šahovskih olimpiadah.

Ing. Milan Vidmar in Matanovič sta priborila Jugoslaviji vsak po 2 točki.

Zgoraj pogled v filharmonično dvoran >, kjer so navdušeni privrženci šahov
ske igre napeto' zasledovali potek dvoboja. Spodaj demonstracijske t.-mie, 

kjer strokovnjaki komentirajo igre.

Francozi premagali Jiageslavatae 
v kašarkl

Pariz, 19. februarja. V Parizu sta 
bili košarkaški tekmi med ženskima in 
moškima ekipama Francije in Jugo
slavije. Moška ekipa Francije je pre
magala jugoslovansko z rezultatom 
46:35, ženska ekipa Francije pa je pre
magala jugoslovansko s 36:30.

Pariški tisk obširno piše o poteku 
igre, toda manj o vrednosti posamez
nih moštev.

»Liberation« pravi, da je jugoslovan
ska ženska vrsta pokazala svojo sigur
nost. da igra sicer počasno, toda na
študirano košarko, in da so jugoslovan
ske košarkašice napravile dober vtis.

on«, da niti za trenutek ni bila nevar
na francoskemu mftštvu. »Franc Ti- 
reur« piše: »Jugoslovani imajo dobre
igralce, toda tehnično znanje Franco
zov je bilo večje«. Časopis »Combat« 
pravi za žensko vrsto, da so bile v njej 
najboljše Zivkovičeva, Grujičičeva in 
Dakičeva.

»Humanitč« je v štirih vrstah poro
čal o obeh zmagah Francozov.

Jugoslavijo so zastopali:
Moški: Popovič, Roklicer, Marjano

vič (9). Engler, Blaškovič, Demšar (1),
Gec (5), Sokolovič, Kalember (i), | strativnega poslovanja.

Kolikor Bolj se je dvoboj bližal kon
cu, toliko bolj vztrajno in borbeno so 
igrali naši mojstri, saj so vedeli, da 
je končna zmaga blizu. Največ uspeha 
sta imela inž. Vidmar in Matanovič, ki 
sta obe partiji odločila v svojo korist. 
Ko je vrhovni sodnik velemojster dr. 
Vidmar sporočil številnim gledalcem, 
da je zmaga že na naši strani, so bile 
v največji dvorani kino »Beograd« v 
Beogradu navdušene ovacije občinstva, 
ki ga je uspeh naše reprezentance 
ugodno presenetil. Vprašanji sta bili 
samo še dve partiji in sicer Puc : Da
ke in Milič : Kewitz. čijih izid je mo
gel odločiti le v kakšnem razmerju bo 
izražena naša zmaga. Ker omenjeni 
partiji (v drugem kolu) do določenega 
časa nista bili končani, je vrhovni sod
nik dr. Vidmar poslal vrhovnemu sod
niku ameriške reprezentance, medna
rodnemu mojstru Kmochu oceno, ki je 
Pucu priznala zmago, partija Milič : 
Kewitz pa je bila ocenjena za remi. 
Čeprav je bila zmaga Puca neoporečna, 
se Američani s predlogom dr. Vi mar- 
ja sprva niso strinjali. Menili so. da je 
najboljša rešitev, neodločna rezultata. 
Po naknadni analizi, ki so jo poslali
mast-s ■ ' - leatfiMisrr; . v..::- v-

Košarkaši Enotnosti tekmujejo 
na čast volitev

Košarkaši Enotnosti so kot prvo slo
vensko športno društvo na čast volitev 
poslancev v Ljudsko skupščino napo
vedali tekmovanje vsem košarkašem 
Slovenije. Tekmovali bodo v nasled
njih točkah:

1. Povečanje števila registriranih 
članov za leto 1950. z vplačano člana
rino.

2. Vplačana članarina sekcij za leto 
1950.

3. Najboljša povprečna udeležba na 
rednih treningih.

4. Relativno največ položenih norm 
za fizkulturni znak.

5. Število treningov za pomladanski 
kros.

6. Število novih naročnikov za »Po
let«.

7. Ureditev rednega statističnega po
ročanja.

8. Ureditev ekspeditivnega admini-

v Beograd, pa so se Američani strinjali 
s prvotnim predlogom našega vrhovne
ga sodnika.

Na posamezne partije so vplivale tu
di mnoge druge okolnosti. Vendar pa sta 
najpomembnejša rezultata naših moj
strov na prvih dveh ploščah. Giigorič in 
Pirc sta imela nasprotnika, ki sodita 
med kandidate, ki se borijo za naslov 
svetovnega prvaka, Reshevskega in Fi- 
neja, Proti takim šahistom biti nepora
žen, je zares veiik uspeh! Puc v prvi 
partiji ni imel sreče. Zapravil je pri
ložnost, da bi zmagal tudi v prvem ko
lu. Ivkov je kljub svoji mladosti igral

zelo dobro. Najstarejši član naše repre
zentance, velemojster Kostič, je tudi to
krat pokazal poletno igro.

Radijski dvoboj je bil težak izpit ne 
samo za naše reprezentante, temveč je 
zahteval tudi najboljšo rešitev tehnične 
strani, t. j. tehniko prenosa potez iz 
Beograda v New York in obratno, Ta 
naloga je bila odlično opravljena, saj 
so Američani med ootekom čestita! i na
šemu tehničnemu osebju, da vrši svoje 
posle hitreje, kakor oni.

Ogromno zanimanje za dvoboj doka
zujejo nabito polne dvorane v vseh me
stih Beogradu, Zagrebu, Ljubljani, Sa-

puc je neti ekipi priboril
eno in pol točke

TAKO SE NE PODPIRA RAZVOJ FižiCULl IM

O moški reprezentanci piše »Liberati- Stankovič (8), Lcci (11). 9. Volili bomo do 8. ure zjutraj.

Sirom Siovenie se dogajajo gieue 
vzdrževanja in izkoriščanja fizkultur- 
nih domov večkrat velike napake, ka
tere pa je treba odpraviti. Vzemimo si 
za primer bivši sokolski dom v Zagor
ju ob Savi. Ta dom se smatra za 
splošno ljudsko imovino in se s tem 
misli, da ga lahko vsakdo izkorišča. Za 
dom nihče ne plačuje predpisanih pri
stojbin, niti ne skrbi za red in snago 
v domu, razen domačega telovadnega 
društva. Dom ima večje število pro
storov in prostorno telovadnico. Vsi 
prostori so zasedeni po raznih organi
zacijah, prav tako tudi telovadnica 
Na telovadnico se je sploh pozabilo, 
da je bila zgrajena predvsem za dvig 
telesne vzgoje, ampak se ista r.epian- 
sko izrablja za razne sestanke najraz
ličnejših organizacij. Tako so za oblet
nico Leninove smrti javili predsedniku 
telovadnega društva osem ur pred za
četkom proslave, da nameravajo pri
rediti proslavo v telovadnici, ctasirav- 
no so bile pozvane vse organizacije 
k ‘planskemu izUmšCsnju telovadnice. 
Ker Je bila telovadnica ravno prejšnji 
dan temeljito očiščena, predsednik TD 
ni hotel dati ključev vse dotlej, dokler 
nasilno vdrli v telovadnico. Telovadno 
društvo je prejelo namesto povrnitve 
stroškov za uporabo telovadnice po
smeh prireditelja, da je vsaj enkrat 
dobil lepo očiščeno in toplo zakurjeno 
telovadnico; Telovadne ure, ki so bile 
predvidene za tisti večer, so seveda 
odpadle. Isto je bilo ob volitvah mla
dinske organizacije v Zagorju, kjer je 
vsied siaoo organiziranih volitev te

danjega mladinskega funkcionarja od
padla telovadba kar treh večerov. Pri
reditelji imajo popolnoma nepravilen 
odnos do doma iu telovadnega drus.va 
in nočejo vedeti, da je v istem uorau 
mala dvorana, ki lahko sprejme 250 
oseb, kinodvorana z nad 303 sedeži in 
bivši orlovski dr i z zmogljivostjo nad 
530 sedežev, v katerem pa je skladišče 
žita.

V kolikor se bodo taki pojavi se 
as.d„1 je ponavljali, bodo samo škodo
vali razvoju fizkulture v naših Indu
strijskih centrih. To nam dokazuje se- 

. j tianje fizkuliurno življenje v Zagorju, 
kjer je v letnem času, ko je telovadba 
na prostem, pri vadbi stalno nad 100 
pionirjev, bočim jih vidite danes v 
telovadnici 10 ali še manj kar vel;: 
tudi za mladince. V zagorski telovad
nici vidiš danes samo tiste telovadce, 
katerim je telovadnica lakorekoe pri
rasla na srce. Zakaj pa ne hodijo k 
telovadbi ostali? Odgovor dobimo kaj 
hiiro: iiKo pa pride otrok domov tak 
kot motorist poleti s prašns ceste ih 
ca moram temeljito okopan pridno 
sme k mizi in v posteljo«. Stvrr je po
polnoma resnična. Vsa krivda je v

tem, ker se namenoma uporablja le 
talovadnica za vse druge prireditve in 
sestanke, samo za tisto ne, za Lar je 
zgrajena, t. .. za telovadno. Da se 
taki pojavi ne bi nadaljevali, je Leča 
v krajin, f-.cr ni pcieg ILJtillurnih 
domov nobenih večjih dvor-a sesta
viti letni ali četrt; ni plan upor; be 
telovadnice, k.-er c. > vse krajevne 
organizacije p fr. n ikuraa pre.asku l- 
rajo in se pcgiAvi.jo, ki. i in koliko
krat je res ueobhodno p- rebao, da 
se telovadnica uporabi tar.! zu t 1 te 
množične sestanke in prireditve, vsi 
listi pa, ki iz princi;: : .•••dejo 
vaunicc, n J se zavedejo <!•'.. '.o i: :T- 
turni oi.jekli m .v Umi i :o -trri (ie- 
Javnostl; isloč« j;k>, ko : > ra tizkui- 

. ve
prosvc ni in t c nepra
vilno uporto-.; a z- d •>. . zttnice
ter razo - klad.šča. Vsi lis h, ki vs:ed 
nez: intesir« n .1 do flzkuliure ?!: ka
terih koli drugih vzroke v “tctlejo brez 
uic.mcLcnih razlogov L hu.ee ob- 
jek 2,’ naj" se z- cc Jo, da s tem / t i
rajo r:\zm .i n . ti: Uvliure in s ic«n 
tudi razvoj so«; MsUinc *a . v
nesi novi državi.

Železničar gre z novimi igralci v novo sezone

Kvalifikacijski dvoboj vstop v 
boksarsko ligo #

Knrielj

II. 6fe.di.T»

oili premagal km mi

Se nekaj tednov in že bodo ljubitelji nogometne igre spet prišli 
na svoj račun. »Kadar gre za »pike« je vse drugače, kakor pa pri
jateljske tekme«, pravijo nogometaši in gledalci, ki si na vso moč 
žele že videti prvenstvene borbe. Mnenja so popolnoma upravičena, 
prvenstveno tekmovanje je zanimivejše, kajti vsak udeleženec stremi, 
da bi pokazal čim lepšo in učinkovito igro, s čimer hoče zadovoljiti 
svoje simpatizerje, na drugi strani pa se V hudi konkurenci zbranih 
klubov napredek in kvaliteta posameznih moštev, kakor tudi kvali
tetna vrednost jugoslovanskega novnrr e1 a, n a'bol j odraža

metne igre povsem umljiva. Prva 
skrb vodstva kluba je torej prilegm-
ter novih igralcev. Dotok novih igral
cev je mogoč najprej iz vrst železni
čarjev, medtem ko na nekatere svoje 
dobre mladince — kandidate ni mo
goče vsaj za nekaj časa računati. 
Velik problem je tudi trener, kajti 
'k sedati h trener tov. Gvnrdjrn; L ?a-

tako se je tudi vodstvo Železničarja 
odločilo, da bodo svojim nogometašem 
izboljšali hrano.Po dolgem prizadeva
nju so slednjič našli primeren lokal, 
kav rega pa zaradi neuvidevnosti pri
stojnega urada niso dobili. Tudi drug 
lokal, ki so ga našli v ta namen, jim 
je šel »po vodi«.

V sredo so v Mariboru pomerili svo
je moči boksarji Miličnika iz Ljub
ljane ter Železničarja iz Maribora. 
Srečanje je bilo kvalifikacijskega zna
čaja ter so bile zato borbe zelo ži
vahne. Miličnik je pokazal tehnično 
nadmoč ter zasluženo premagal doma
čine z rezultatom 11: 5 in si tako pri
boril vstop v II. zvezno- ligo.

Posamezne borbe so se končale tako-le: 
Muha kategorija: Kos (M) — Kajzer 

(2) 1 :1;
bantam: Cakš (M) — Koblar 2:0; 
peresnolahka: Cobl (M) — Hrast

nik 2 :0;
lahka: Vivod (M) — Korošec 2:0; 
rvelter: Kržičnik (M) — Bohi 2: C;

poltežlca: Ažman (M) — Su.tmel 2:0;
V srednji kategoriji Naravi (M) ter 

v težki Štravs (2) nista 'imela m j:pot
nika in sta dobila borbo brez boja.

Dvorana TD Maribora I, kjer je bilo 
srečanje, je bila nabito polna, kar do
kazuje, da vlada tudi za ta šport ve
liko zanimanje. Ponovno pa je treba 
grajati nešportno ponašanje dela pu
blike pri tej prireditvi. Razumljivo pa' 
je, da se bodo primeri nediscipline 
pri publiki pojavljali toliko časa, do
kler tudi aktivni športniki kot n. pr. 
Kajzer in celo funkcionarji, kot je to 
bil v sredo čaeomerilec Grošelj, ne 
bodo z vzgledom pokazali, kakšen je 
lik pravega fizkulturnika.

Z ustanovitvijo III. »nacionalne« lige ' 
bo tud-i ostalim najboljšim klubom v 
državi omogočeno, da bodo razvijali 
svoje sposobnosti v okviru državnega 
prvenstva, s čimer se bo moč našega 
nogometa še bolj dvignila.

Član nacionalne lige je postal dru
gi najmočnejši slovenski nogometni 
klub 'ljubljanski Železničar, s čimer 
je storjen pomemben korak za nadalj
nji razvoj slovenskega nogometa.. Dej
stvo, da ima Slovenija v državni lig’ • 
dva zastopnika, vzbvia med našim 
športnim občinstvom veliko zanimanje, 
saj bo je tako naš nogomet dosegel 
zaželeno stopnjo, za katero težimo že 
vsa leta po osvoboditvi.

NEUSPEHI ŽELEZNIČARJA V MI
NULI SEZONI

Naši športniki se še gotovo spomi
njalo minule nogometne sezone, ko so 
se republiški prvaki pomerili v kvali- 
iikecijesem tekmovanju za vstop v 
drugo zvezno ligo. To hudo preizkuš
njo je moral prestati tudi Železničar, 
ki zahtevami nalogi ni bil kos, čeprav 
je imel dovolj možnosti za končni 
uspeh. Kje so bili torej vzroki, da Že
lezničar n,i mogel doseči želenega 
smotra? Za neuspeh je bil odgovoren 
predvsem bivši trener, ki igralcem, 
razen telesne vzdržljivosti, ni nudil 
pravilnega sistematičnega treninga. 
Poleg tega pa je biilo moštvo v večini 
kvalifikacijskih tekem nepopolno, za
radi česar tudi volja in vztrajnost 
igralcev nista zadoščevali. Kriza Že
lezničarjev je trajala, dokler ni pre
vzel vodstvo Lojze Gvardjančič, ki je 
po svojih najboljših izkušnjah znova 
začel z delom. Nastale vrzeli v mo
štvenih vrstah je bilo treba nadome
stiti z novimi močmi, ki bi bile spo
sobne in enakovredne ostalim tovari
šem. Druga neprijetnost je tudi po
manjkanje' igrišča. Zaradi gradnje no
vega stadiona so bile dosedanje prire
ditve Železničarja odvisne le od pri- 

ponudb drugih klubov, kar

Na letoSaio kolesa p »ko d rko
® HRVATSKI IM SLOVENIJI

Je povabljenih dvanajst inozemskih ekip

znatno oviralo.
,uo učni na igrišču

PRVE RESNE PRIPRAVE
Dejstvo, da !je železničar postal 

član nacionalne lige, je tehnično vod
stva kluba postavilo pred težko nalo
go, namreč zbrati zadostno število 
igralcev, jih pravilno uriti, tako da 
bodo v razmeroma kratkem času spo
sobni za uspešno tekmovanje v ligi. 
Nedvomno, da ta naloga zahteva od 
vseh sodelujočih vztrajne volje, po
žrtvovalnosti in iznajdljivosti. Zave
dajoč se svojih bodočih nalog, so se 
igralci zimskih treningov v telovad
nici udeleževali polnoštevilno. Fo iz
datnem treningu v zaprtem prostoru 
je moštvo pred dnevi odpotovalo v 
obmorsko mesto Rovinj, kjer se bo 
skoraj mesec dtni pripravljalo na igri
šču.

Ker je naši športni javnosti bolj 
ali manj znano, da bodo morali mo
štvo, po odhodu nekaterih starejših 
članov, izdatno okrepiti, so radovedna 
ugibanja navdušenih ljubiteljev nego

vani ssojt službe, pa tudi kot nogo
metni sodnik ne bi mogel posvečati 
igralcem dovolj pozornosti.

Ker bo nacionalna liga dobila še 
štiri člane, ki Si, bodo morali po kva
lifikacijskih borbah priboriti vstop, je 
možnost, da postane tudi trboveljski 
Rudar član te lige. Glede na dejstvo, 
da se bodo štiri najboljša moštva pri; 
hoduje leto uvrstila v drugo ligo, peti 
plasirani pa bo igral kvalifikacijsko 
tekmo, je vsestranska podpora obema 
slovneskima predstavnikoma nujno 
potrebna, saj je .to v interesu sloven
skega nogometa. V primeru, da bi se 
Železničar in Rudar (v kolikor bi se 
slednji uveljavil) uvrstila med prve 
štiri v lestvici, bi imeli prihodnje leto 
že četrtega ali petega predstavnika v 
državni ligi, ker republiški prvaki po
stanejo avtomatično člani nacionalne 
lige, Jasno je torej, da bi se sloven
ski nogomet na tak način zelo dvignil.

Naporni treningi in prvenstvene tek
me zahtevajo, da dobe igralci tudi 
izdatno hrano. Kakor imajo že neka- 

, teri naši klubi za svoje člane menze,

Med raznimi sklepi, ki si jih 
je Kolesarska zveza zadala na 
letošnji letni skupščini, je bila 
tudi organizacija velike med
narodne ikoiesarske etapne dir
ke »Po iirvatski in Sloveniji«.

Kakor je znano, so bile vse doseda
nje etapne kolesarske curke »Po tir- 
vaiski in Sloveniji« v organizaciji Ko
lesarske zveze rirvatske, ki je bila 
uidi pobudnik te pomembne prire
ditve. Ker pa je cilj naših kolesarskih 
iorumov, da predre razvoj jugoslovan
skega kolesarstva tudi na mednarod
no poprišce, je bita ta etapna kolesar
ska prireditev na iniciativo Hbš lan
sko ieto organizirana kot prva med
narodna etapna vožnja po Hrvatski in 
Sloveniji. Kakšni so bili uspehi te ve>- 
likopotezne in prve mednarodne kole
sarske prireditve v Jugoslaviji, je 
znano no ie vsemu športnemu svetu po 
naši domovini, temveč tudi inozem
skim udeležencem, ki so ponesli res
nico o naši državi v svoje kraje. So
glasne izjave inozemcev: uSe bomo 
prišli v Jugoslavijo«, nam povedo več 
kot vsa informbiroievska propaganda. 
Kakor je rečeno, bo letošnja _ priredi
tev te mednarodne etapne dirke v ro
kah KZS ob sodelovanju BSH. Skoraj 
čudno se zdi, da je slovenska kolesar
ska organizacija vzela nase tako težko 
in odgovorno nalogo, kot ie izvedba 
osemdnevne mednarodne etapne dir; 
ke, saj vendar še nimamo v Slovenili 
primera organizacije kakršne koli 
etapne kolesarske dirke, posebno se 
znto, ker se v letošnji prireditvi 
obeta še večja udeležba lnozemskin 
ekip in sicer — 12 po številu! Koliko 
je tu potrebno organizatorske .spret
nosti, požrtvovalnosti, iznajdljivosti, 
potrpljenja in kdo ve kaj se vsega, da 
še crsanizaciia Uvede kolikor mococe 
v redu bo vedel ie oni. ki je imel s 
takim delom kdaj opravka!

Ker ie letošnja prireditev zamišlje
na od 2.4. junija do L julija t. j. sko
raj za 2 mesec« prej kakor lani, sp se 
pripravljalna dela začela ze v msnu-

Prizor z lanskoletne mednarodne etapne kolesarske dirke »Po Hrvatski m
Sloveniji«

lem decembru. Število etap bo nrav 
tolikšno kakor lani. t: j. 7, z enodnev
nim odmorom, in sicer: 1. etana Ljub
ljana—Maribor; 2. etapa Maribor—v - 
greb; 3. etapa Zagreb—Reka (lani je 
bila etapa Zaereb—Crikvenica); 4. 
etapa Reka—Puli; 5. etapa Pulj—Por
torož (lani Pulj—Koper): 6. eta> > 
Portorož—Bovec (s poleiapo v Seža
ni). Lani je bila etap?, K onec—K led, 
ki je no razpisu .merila ?56 ir m ima 
pa v resr;ci 311 km! — 7. etapa 
vt"—Ljubllan? O -K’ bo kor,- e: cvi.V 

Na etapi Portorož—Bovec bodo dir 
kači imeli pole taca s Sežani, t. j. vo
zili bodo od Portoroža <to Sežane <72 
km) v običajni skupni vožnji. Po dve-

alt triurnem nos tanku bi od Sežane do 
Bovca (133 km) vozili v posameznih 
ekipah s 3minutniin jpresietikor t ekipa 
od ekipe. — Najhujše pa pride na- 
siednii dan. t. j. na zadnji ctaoi od 
Bovca do Ljubljene, kjer bodo dirkači 
kmalu po startu naskočili orel sz čez 
Vršič, ki je vsem udeležencem lanske 
vozni ostal neizbrisno v spominu.

M—r.
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Odred:Sloga 4:1.
(Nadaljevanje s 1. stranif

pi ■ ‘ > i j ' dobro sodil

Odred S : Slega 4:S (3:1)
Odi-ev.: Segala, Rupar, Medved,

Fajon, Lesjak, Pertot, Benvenuti. 
Pavleti, Kumar, Keržan, Smole,

Sloga: Vasic, Račič, Avranovič,
Boiitov, Milovanov, Djordjevič, Ko
vačevič, Veselinovič, Karanfilovič. 
Krstič, Mačkov.

Današnja tekma se je od včerajš
nje precej razlikovala. Poudariti je 
treba predvsem, da so »ligaši« z 
učinkovito igro številne gledalce 
ugodno presenetili. Kakor smo bili 
doslej navajeni, da so Odredov! na
padalci v prejšnjih tekinali moštvu 
tako rekoč zapravili zmage zaradi 
nezadostne realizatorske sposobnosti, 
tako so danes dokazali, da znajo za
četne, lepo izpeljane akcije tudi 
uspešno zaključiti. Pogosti prodori in 
streljanje na gol iz vsakega polo
žaja, je nasprotnika presenetilo, pri 
gledalcih pa ustvarilo ugodno raz
položenje. V prvem polčasu sta se 
posebno izkazala Kržan in Kumar.

Trening tekma med Crveno zvezdo 
iz Beograda in beograjskim ligašem 
Slavijo se je končala z visokim rezul
tatom C. zvezde 12:2 (5:1).

Na svoji letni skupščini, ki je bila 
zelo dobro obiskana, je nogometni klub 
Krim iz Ljubljane pozval na tekmova
nje v disciplini in lepem obnašanju 
vsa moštva I. slovenske lige. Pobuda 
Krima za to tekmovanje je zelo ko
ristna.

Celje, 19. februarja. V okviru tek
movanja za nogometni zimski pokal Je 
danes Kladivar premagal mariborske
ga Železničarja z visokim rezultatom 
5:1. Obe moštvi sta igrali precej slabo, 
ker nista imeli dovolj zimskega tre
ninga. Igralcem je manjkalo vzdržlji
vosti. Zmaga Kladivar ja je zaslužena.

V sedmem srečanju med Zagrebom 
In Celjem so zmagali Celjani s 63 proti 
42 točkam. Proga veleslaloma je bila 
zelo težka, tako da je bilo precejšnje 
število padcev. Pri moštvu Celja ni na
stopil Uršič, ki je najboljši tekmovalec 
Celja, ker se je pred samo tekmo lahko 
ponesrečil. Proga je bila dolga 1090 m 
z višinsko razliko 285 m in je imela 27 
vratc.

Rezultati: 1. Cetina Janko (Celje) 
1:27,7, 2. Kunčič Marjan (Celje) 1:33,6, 
3. Markoiin (Zagreb) 1:42,1, 4. Frank 
Mladen (Zagreb) 1:48,3, 5. Videčnik 
Mirko (Očije) 1:57, 6. Gradišnik Dušan 
(Celje) 1:51,4 itd. Drugo mesto bi si 
osvojil Mahkovec, član Celja, ki pa je 
zgrešil cilj in je bil zato diskvalificiran.

Po zanimivi igri je danes 18. marca 
premagal na Reki Kvamer dunajsko 
moštvo Slovan s 3:1 (2:0).

Beograd, 19. fefor. V Beogradu se je 
danes začela skupščina Telovadne zveze 
Jugoslavije, ki bo nadaljeval® z delom 
tudi v ponedeljek. Na skupščini je naj
prej govoril predsednik FISAJ Miša Pa- 
vičevič, nato pa je referiral sekretar 
Neda Krmpotič.

deloma pa tudi Smole, ki so sicer 
odličnemu vratarju Vasiču dajali 
obilo posla. Sloga se močnega pri
tiska domačinov nekaj časa ni mogla 
otresti in vse je kazalo, do bo Odred 
že v prvem polčasu prišel v precejš
njo prednost. Toda malenkostna ne
pazljivost krilnih igralcev in nenadni 
prodor Sloge se je po Veselinoviču 
končal z uspehom.

Odred je imel tudi po odmoru 
rahlo premoč, toda gostje, ko so vi
deli, da je zmaga Odreda takorekoč 
že odločena, so se v glavnem le bra
nili.

Če se na kratko ozremo na potek 
obeh tekem in na igro naših nogo
metašev, lahko rečemo, da so svojo 
nalogo zadovoljivo opravili. Nujno 
pa je, da se mora ligaško moštvo za 
bližnje prvenstvene tekme še teme
ljito pripravljati predvsem se mora 
izpopolnjevati v tehničnem znanju, 
ter se odvaditi nesmiselnega in škod
ljivega preigravanja. Tudi poveza
nost med posameznimi vrstami in 
igralci je pomembni oinitelj, saj se 
večkrat zgodi, da prav nesporazumi 
upropaščajo aajpovoljnejše priložno
sti za gol.

Gole za Odred so dali Kržan 2. 
Pavleti in Smole pa enega ter Veseli
novič za Slogo. Pred približno 4500 
gledalci je sodil Janežič iz Ljubljane, 
ki je z nepravilnimi odločitvami več
krat oškodoval nasprotnika.

Ta teden se nam obeta še ena zani
miva nogometna tekma. Član I. av
strijske nogometne lige dunajski Slo
van bo igral proti ligaškemu moštvu 
Odreda prijateljsko tekmo v torek, dne 
21. t. m. na Stadionu. Po zmagi nad 
Slogo iz Novega Sada, ki je pokazala, 
da je naše moštvo na poti napredka,

Svetovno smučarsko prvenstvo v Aspenn
(Nadaljevanje s 1. strani)
Naš tekmovalec Tine Mulej se je pla

siral med prvo polovico tekmovalcev in 
bil lahko dosegel boljši plasman, če bi 
v zadnjem delu proge ne padel, kjer je 
izgubil dragocene sekunde, dočim se je 
Matevž Lukane zaradi dveh padcev 
plasiral šele na 52. mesto s časom 
2:12.5. Tehnični rezultati so bili:
1. Ženo Colo (Italija) 1:54.4, 2. Ferdi
nand Grosjean (Švica) 1:55.2, 3. Ja
mes Couttet 1:55.3, 4. Kenry Oreiller 
(oba Fran.) 1:55.8, 5. Georges Schnei- 
der (Švica) 1:55.9, 6. Carlo Gartner 
(Italija) 1:56.0, 7. Panisset (Francija) 
1:56.3, 8. Gutorm Berge (Norveška) 
1:56.5, 9. Silvio Alvera (Italija) 1:56.8, 
10. Pazzi (Francija) 1:56.9, 11. Eriksen 
(Norveška) 1:57.1, 12. Pravvda (Avstri
ja) 1:67.3, 13. in 14. B. Perren (Švica) 
in H. Senger (Avstrija) 1:57.7, 15. Mac 
Cullogii (Kanada) 1:57.8 itd.., 29. in 
30. Tine Mulej (Jugoslavija) in B jarme 
Aernts (Norveška) 2:03.3.

V četrtek je startalo 61 tekmovalcev 
v slalomu na 1200 m dolgi progi z višin
sko razliko 275 m in 40 vratič. Zmagal 
je Švicar Georges Schneider s časom 
2:06.4 (1:03.6 in 1:02.8), vendar je bil 
Italijan Ženo Colo samo 0.3 sekunde za 
njim. Tretji je bil Stein Eriksen (Nor
veška) 2:08.0, 4. Jack Redish (ZDA)
i> o*-e-

bo tekma s Slovanom zelo zanimiva. 
Začetek tekme bo ob 15.30. Moštvo 
Odreda bo igralo v slični postavi ka
kor proti Slogi.

V nedeljo, 25. t m. bo v Ljubljani 
gostovalo moštvo državnega prvaka 
Partizan, ki bo odigralo prijatelsko 
tekmo proti Odredu.

Na vseh tekmah imajo člani Odreda 
25 °/0 popusta, a mladina Odreda prost 
vstop.

Radio Ljubljana bo prenašal drugi 
polčas tekme.

Te dni je Smučarska zveza Jugosla
vije določila za tekmovanje v Holmen- 
kollnu na Norveškem smučarsko repre
zentanco, ki bo zastopala Jugoslavijo na 
velikem mednarodnem prvenstvu. Eki
po sestavlja šest skakalcev in šest te
kačev. V ekipi tekačev so Razinger (ki 
bo potoval iz Amerike), Knific, Pogač
nik, Kordež, Sinko in Rožič. Ekipo ska
kalcev pa Polda, Klančnik, Zalokar, Ro
gelj, Slabe in Langus. Reprezentanco 
bo vodil podpredsednik Smučarske zve
ze Jugoslavije Miloš Nišavič, tehnični 
vodja skakalcev bo dr. Tone Dečman,

Celje, 19. februarja. Člani, članice 
in mladinci Slavi je iz Karlovca so da
nes gostovali v Celju, kjer so se sre
čali s košarkaškimi ekipami celjskega 
Kladivarja. Moške ekipe so končale 
lepo in zanimivo tekmo z neodločenim 
rezultatom 33:33 (14:14). Članice Sla
vijo so premagale svoje nasprotnice z 
17:8 (11:5), ravno tako mladina gostov 
je premagala domače moštvo z 24:18 
(19:16).

Nogometna tekma med Dinamom in 
Hajdukom se je končala brez gola, če
prav 'je bila igra dobra, živahna in za
nimiva. Obe moštvi sta se trudili in 
bili vseskozi borbeni, pokazali sta do
bro tehniko, hitrost in doslednost siste
ma ter kombiniranja.

Naročajte „P©Set“!

$ndS|s!<i namiznoteniški fcp»alcf v Sloves*?!

medtem ko bo vodil tekače Gregor 
Klančnik. Naši smučarji bodo odpoto
vali 23. februarja iz Beograda s poseb
nim letalom.

2:08.4, 5.-7. Egon Scitdpf (Avstrija), 
James Couttet in Ernie Mc Cullogii 
2:09.0, 8. Dahlman (Švedska) 2:09.8, 
9. Gabi (Avstrija) 2:09.9, 10. Lacroix 
(Francija) 2:10.5. Jugoslovan Tine Mu
lej je bil 26. z 9.4 sek. slabšim časom 
od zmagovalca, Matevž Lukane pa na 
49. mestu s časom 2:24.1.

Tnil ¥ smuku 
zmagale Avstrijke

Predvčerajšnjim je bilo tekmovanje 
žensk v smuku. Med 35 tekmovalkami 
je zmagala Trude John pred svojo ro
jakinjo Eriko Mahringer (obe Avstri
ja), 3. Tholiere-Couttet (Francija),
4. Schuh-Proxauf (Avstrija), 5. Ran- 
dolph (ZDA), 6. Lucienne Schmid 
7. Birgd (ZDA), 8. Susanne Thioliere 
(Francija), 9. Dagmar Rom, 10. Hamme- 
rer, 11. Gstrein (vse Avstrija), 12. Mee- 
se (ZDA), 13. Thomson (Švedska), 
14. Rosemarie Bleuer (Švica), 15. Ce
lina Seghi (Italija).

Tine Mnleg 
22. v smuku

18. februarja je bilo s tekmovanjem 
v smuku zaključeno svetovno prven
stvo. Zadnji dan tekmovanja v alpskih 
disciplinah v Aspenu, je bilo tekmo
vanje v smuku. Proga za smuk je bila 
dolga 3300 m. Borba za posamezna 
mesta je bila izredno velika in težka 
proga je izločila več kandidatov za 
prvo mesto, med njimi Američana 
Motna, Švicarja Perrena, Italijana 
Gartnerja in še nekatere druge. Prvo 
mesto si je osvojil Ženo Colo (Italija) 
v času 2:34.2. Drugo mesto si je pri
boril Francoz Couttet, ki je bil le za 
8 desetink sekunde slabši od Italijana. 
Vsa ostala mesta so si v glavnem po
razdelili Francozi, Švicarji in Av
strijci.

Rezultati: 1. Ženo Colo, 2. Couttet,
3. Egon Schopf, 4. Pravda (Avstrija),
5. Pazzy (Francija), 6. Machiel (Av
strija), 7. Nogler (Avstrija), 8, Olin- 
gen (Švica), 9. Rominger (Švica), 10. 
Gabel (Avstrija) itd. Na 16 mestu je 
naš znanec, ki je tekmoval v lansko
letnem slalomu v Krnici Šved Nilson.

Fizkulturniki in športniki. Tekmujmo 
v zbiranju novih naročnikov »Vod
nika«, kajti tudi s tem bomo pomagali 
dvigniti kakovost našega strokovnega 
glasila. Ali si že poravnal naročnino 
za »Polet« in Vodnika?

Skakalec Langus 
gre tudi v Holmenkolln

Indijski namiznoteniški igralci v Ljubljani. Od leve proti desni: Chandarana, 
Bhandari in Ramajana.

(Nadaljevanje s 1. strani)
V prvi igri je Podobnik proti Sando- 
rani izgubil nekatere dragocene poene 
prav po nepotrebnem, medtem ko jie na 
drugi sirani s svojimi ostrimi forchand 
udarci navdušil prisotne gledalce. Po
dobnik je zgubil igro z rezultatom 2:1, 
vendar bi prav lahko z nekoliko večjo 
pazljivostjo dosegel lepši uspeh. Boga
taj je proti Banderi pokazal nekatere 
odlike dovršenega namiznoteniške ga 
igralca, večkrat pa je tudi razočaral, 
kajti »iahke žogice« so mu delale obilo 
preglavic, vendar je v tej tekmi zma
gal z rezultatom 2:0 in tako izenačil sta
nje 1:1. V igri dvojic je bilo v začetku 
opaziti, da bosta Ljubljančana brez 
večjih težkoč premagala indijski par, 

•vendar se je zgodilo prav obratno, kajti 
v zadnjem odločilnem setu je Podob
nik prav proti koncu povsem odpove
dal. V ostalih dveh igrah posameznikov 
se je godilo prav isto, vendar, lahko re
čemo, da ni bilo videti neke bistvene 
razlike v znanju med slovenskima igral
cema in igralcema Indije. Opazili smo 
namreč drugo važnejšo pomanjkljivost, 
ki jo bomo morali vsekakor takoj od
straniti. Zgoraj smo upravičeno trdili

da je zlasti Bogataj na trenutke poka
zal svoje mojstrsko znanje, vendar ni 
zdržal do konca, ker mu pač primanj
kuje izkušenosti in igranja z boljšimi 
igralci. Nujno je namreč, da pridejo 
na zvezni trening tudi predstavniki slo
venskega namiznega tenisa, saj imajo 
tudi oni vse pogoje, da se razvijejo v 
v vrhunske igralce.

PS SLOVENIJI
Preteklo nedeljo Je bilo v Planici 

prvenstvo šol TŠS in GT v veleslalo
mu, teku in skokih. Prosa za velesla
lom je bilo dobro izbrana, dolga je 
bila 800 m z višinsko razliko 100 m, 
za ženske je bila nekoliko krajša.

Najboljši čas v veleslalomu je do
segel Radivojevič; v teku meti njoškL 
ml je zmagal štiren, med ženskami 
pa Jovanovičeva, dočim je V skokih 
zmagal Mlinar.

V organizaciji Komisije za lizkui- 
turo MLO Ljubljana je bil 1U dnevni 
smučarski tečaj nastavntkov preavo- 
jaške vzgoje na Tolstem vrha pn 
Celju.

Vsako jutro po razporedu dnevnega 
reda so krenili tečajniki pod vodstvom 
smučarskih vodnikov tov. Žgajnarja 
in Ravnika na teren, kjer so se učili 
smučarske tehnike, izpočetka je pač 
bilo vežko, posebno onim, ki so bili 
novinci, a jeklena vola je vse težkoče 
odstranila in uspeh ni izostal. Popol
dne so se tečajniki še teoretično spo
znali z zgodovino smučanja, prvo po
močjo, ki je bila zlasti zanimiva po 
predavanjih tov. Ravnika ter termino
logijo.

Zvečer pa so se ob živi diskusiji 
spoznavali z raznimi političnimi pro
blemi.

Za zaključek so tečajniki še izvedli 
tekme v veleslalomu, ki sta ga skrbno 
pripravila in organizirala smučarska 
vodnika tov. Ravnik in Žgajnar. Tudi 
tu so vsi pokazali vidne uspehe in sta 
tovariša Marko in Miro kot tečajnika 
pokazala lep in viden napredek.

Nafta; Branik 3:1
Pred tisoč gledalci sta ^se danes 

srečali v Mariboru moštvi SŠD Nafte 
iz Dolnje Lendave in Branika v prvi 
tekmi za zimski pokal. Vreme je bilo 
sončno in igrišče v izvrstnem stanju. 
Branik je v tej tekmi popolnoma 
odpovedal, ker je s svojo, raztrgano 
igro razočaral gledalce. Niti obramba 
niti napad nista izpolnila postavljeno
naloge ter je tako nasprotnik po
vsem prevladoval v vsej^ tekmi. Na
sprotno pa so igraici SŠD Nafte v 
svojem prvem nastopu v Mariboru 
prijetno presenetili. Njihova igra, 
ki so jo prikazali, je povsem stvarno 
izražena v rezultatu, ki pa bi bil 
z malo več sreče še večji. Redki 
napadi Branikovih napadalcev so se 
skoraj vedno razbili ob trdni 
obrambi. Tudi napad je uspešno za
igral ter s hitrimi prodori nevarno 
ogrožal Branikov a vrata. Vsi njihovi 
napadi so se zaključili z ostrimi streli 
na gol. Rezultat 3:1 povesm ustreza 
poteku igre.

ANGLIJA
V tekmovanju za Davisov pokal so po 

sklepu angleške teniške zveze termini 
za letošnja srečanja tile: T. kolo '■> 
maja, II. kolo do 23. maja, III. kolo do 
20. junija, polinale do 20. julila in fi
nale do 1. avgusta.

AVSTRALIJA
V Princetovvnu je na plavalnem tek

movanju postavil nov neuradni svetovni 
rekord na 408 m v metuljčkovem stilu 
Bob Brawner z rezultatom 5:35.4 (pred 
Bontejem 5:40.2).

AVSTRIJA
V Grazu je na.sto.pil novi svetovni 

prvak v namiznem tenisu naturalizirani 
Anglež, sicer Avstrijec Richard Berg
man proti avstrijskemu prvaku Justu 
in zmagal s 3:2 (21:16 , 21:18, 17:21, 26:28, 
21:12).

BELGIJA „
V Bruslju bo 6„ 7. in 8. maja na igra- 

lišfiih »lioval Leopold Ciuha, tenisko 
srečanje za Davisov pokal med Belgijo 
in Finsko.

V Antwerpnu je postavil Anthoon na 
plavalnem tekmovanju novi beigijt&i 
rekord v plavanju na 203 m hrbtno S 
časom 2:46.2 (prej 2:43.8).

DANSKA
V Kodanju je po dolgi odsotnosti po

novno nastopila na plavalnih tekmah 
olimpijska zmagovalka Greta Andersen 
in zmagala na UM) m prosto v času 1:08-6 
pred Peter Senovo s 1:08.7. Drugi rezul
tati tekmovanja so bili: 100 m hrbtno: 
Olsen 1:19.5, 100 m prsno Jensen 1:26.8, 
200 m prsno moški Bamkop 2:51.5.

FINSKA
Hokejski reprezentanci Finske in 

Švedske sta imeli v Tammerforsu in 
Helsinkih dve prijateljski srečanji. Šve
di so zmagali v obeh tekmah: v Tam
merforsu s 4:1 (1:0. 0:0. 3:1), nato pa v 
Helsinkih s 5:4 (5:1, 0:1, 4:2).

ITALIJA
v Genovi je. nastopilo na gostovanju 

po Italiji argentinsko nogometno moštvo 
»Racin«, proti tamkajšnjemu društvu 
»Genoin zmagalo s 1:0 (1:0).

NIZOZEMSKA
V Amstcdamn je bilo gimnastično sre

čanje med reprezentancama Švice m 
Nizozemske. Švica, ki jo je zastopala 
izbrana ekipa iz Basela, ,ie premagala 
Nizozemsko « 569,7 . 559,8 točkami-

NOVA ZELANDIJA
V Ancklandu so bili v okviru Britan

skih iger postavljeni nadaljnji dobri re
zultati v atletiki: 230 y : Treloer (Avstra
lija.) 21.5, 120 y z zaprekami: 1. Gardne* 
(Avstralija) 14:3, 2. Weinberg (Avstrali
ja) 14.4. troskok: Oliver Bruce (Avstra
lija) 15.71 m (1). M c Keand (Avstralija) 
15.29 m. krogla: Tuicakau (Fidji) 14.63 m, 
žensko 230 y: Jackson (Avstralija) 24.3 
(izenačen svetovni rekord). Strlckland 
(Avstralija) 24.5. 80 m z zaprekami:
Strieklan d 11.6 (v predtekmovanju 11.4), 
kopje: Mc Gibi) o n (Nova Zelandija) 
38.8$ m, plavanje 110 y prosto: S .limon 
(Kanado) 1:00.4 , 440 y prosto: Garriek
(Avstralija) 4:49.4, 1650 V prosto: John-
Rton (Južna Afrika) 19:55.7, HO v hrbtno: 
Wild (Južna Afrika) 1:07.0. 3 XU0y me
šano: Anglija 3:26.6, ženske 440 y pro
sto : Harris on (Južna Afrika) 5:26.4.

SOVJETSKA ZVEZA'
V Moskvi je hokejsko moštvo CDKA 

na stadiona »Dinama« premagalo VVS z 
9:1. V treh kolih pred zaključkom le
tošnjega prvenstva vodi na tabeli CDKA 
s 33 točkami od 38 možnih pred VVS z 
28 točkami.

ŠVEDSKA
Za naslov prvaka v hookeju na ledu 

so se v prvem finalnem srečanju pome
rili prtaki severne skupine — »Stider- 
taljč«

Tekma se je končala z zmago »Soder- 
talje« s 3:2.

Nemško hokejsko moštvo »Preussen« 
iz Krefelda Je na gostovanju »a Šved
skem diosedaj izgubila dve tekmi proti 
»Hamm0rby« s 6:3, proti »Djurgardenu« 
pa s 3:1.

ŠVICA
V Zurichu in Baseju sta bili dve 

hokejskli tekmi med reprezentancama 
Kanade in Švice. Kanadska reprezentan
ca, ki jo zastopa moštvo »Edmonton 
Mercuris«. je zmagala v obeh srečanjih. 
V Zurichu so Kanadčani posekali Švi
carje g 6:1 (3:1, 1:0, 2:0), v Baselu pa s 
8:2 (2:0, 3:1, 3:1).

V nadaljevanju svojega gostovanja pa 
je »Edmonton Mercuris« premagal »Aro- 
so« s 4:2 (2:0, 2:1, 0:1), nato pa še »Da
vos« v njegovi najmočnejši sestavi e 
9:0 (3:0. 3:0, 3:0!).

Po mnenju vseh strokovnjakov in ti
stih, ki so prejšnja leta videli druga 
kanadska moštva, ki so prišla zastopat 
svojo državo na svetovno prvens-vo, je 
letošnji predstavnik Kanade »Edmonton 
Mercuris« najmočnejše moštvo, ki je 
kdajkoli prišlo iz Kanade v Evropo. 
Poleg vsega drugega imajo Kanadčani, 
ki jih odlikuje izredno urna in nagla 
igra, nadvse »fair« moštvo ter imajo Zv) 
lo mnogo izgloda, da si bodo priborili 
naslov svetovnih prvakov.

V Arosi je nemško hokejsko moštvo 
SC »Riesersee« na gostovanju po_ Švici 
izgubilo tekmo nasproti tamkajšnjemu 
HC s 14:8.

ZDA
V newyo*škem »Madison So uare Gar

dena« je na atletskem tekmovanju 
Fuchs ponovno zboljšal svoj svetovni 
rekord v metu krogle (za dvorane) na 
17.56 m.

RAZPIS
Komitet za fizkulturo FLRJ v Beo

gradu priredi štirimesečni trenerski 
tečaj za naslednje panoge: 

nogomet, košarka, atletika, plavanje, 
rokomet, Boks, športna gimnastika, 

Sprejeti bodo kandidati, kateri imajo 
4 razr. srednje šole in da so že vadili 
kot vaditelji v dotični panogi športa. 
Vsak kandidat mora vložiti prošnjo, 
življenjepis, prepis zadnjega šolskega 
spričevala in potrdilo športne zveze.

Rok za prijavo je do 27. t. m. in je 
prošnje s prilogami poslati na odgo
varjajočo športno zvezo.

Pričetek tečaja 15. marca t. !.
Komite za fizkulturo VLHS

OPOZORILO POTROŠNIKOM
FIZKULTURN IH EL A V1ZITOV!

Na podlagi reorganizacije distribucije 
so direktni nosilci kontingentov fizkul- 
turnih rekvizitov sestavne organiza ue 
FZS (Telovadna zveza Slovenije. Pla
ninska zveza Slovenije in Strelska zveza 
Slovenije), Športne zveze in odbori za 
društva, sekcije in klube ter Koinisde 
za fizkulturo pr) oblastnih ljudskih od
borih za vse šole na svojem področju. 
Vsled tega naj se društva, sekvijc in 
klubi obračajo glede dodelitve f iz kulturnih rekvizitov tzktlneuo -m matične 
»vere, šole pa preko okrajnih referentov 
za fizkulturo na pristojno Komisijo za 
fizkulturo oblastnega odbora- Skrajni 
potrošniki (društva, sekcije, kliti,- in 
šole) bodo V najkrajšem času obveščeni 
o njim dodeljenem kontingentu zn leto 
1950. — Komite za fizkulturo vlade L.,S

IZPITI ZA SODNIKE V ODBOJKI
Ikpiti bodo z» vse prijavljene kandi

date iz Ljubljane in ljubljanske oblasti 
dne B. im 12. marca. Pogled ni ros za 
nove kandidate, h se še žele prijaviti. 
j€ 1 marec t. 1. Prijava mora obsegati 
ime," poklic, rojstne podatke, točen na
slov in članstvo v fizkulturo; orga.mza- 

rv««n severne ssupme - ciji. Prijaj«pošti« Ofiojkažkr zvezi
im južne skufpime — »Hanunairbj«. Slovenije. Ljubi jama Postni D-reda, aS.

GEORGES SCHNEIDER - »KRALJ SLALOMA«
(Iz revije »Miroir Sprint«)

Na letošnjem svetovnem prvenstvu v smučanju v Aspenu, je 
osvojil med moškimi prvo mesto v slalomu Švicar Georges Schneider. 
Pred odhodom Schneider ja v Ameriko je francoski športni časopis 
Miroir Sprint prinesel o tem izvrstnem alpskem smučarju kratko, a 
zanimivo reportažo, katero prio bčamo v prevodu, Članek je bil napi
san pred prvenstvom, a zanimivo je, da so že takrat smatrali Schnei- 
derja kot sigurnega zmagovalca.

Fpvemsfwe JA v sKiKčarajn
V preteklem tednu Je bilo na Jaho- 

rini smučarsko prvenstvo jugoslovan
ske armade. Na tem prvenstvu so so
delovala najboljša moštva iz različnih 
mest naše države, ki so tekmovala v 
slalomu, skokih in v štafeti 4 X 10 km. 
Nastopili pa so tudi v klasični in v 
alpski kombinaciji. Tekmovnje je bilo 
dobro orgnizirano in je pokazalo, da 
so v naši armadi izvrstni smučarji, 
primanjkuje jim le večjih izkušenosti. 
V alpski kombinacij je zmagal član 
niškega grnizona Vili Lang. V klasični 
kombinaciji si je osvojil prvo mesto 
Kolman (Sarajevo). V štafeti 4 X 100 
kilometrov je zmagalo moštvo Saraje

va pred Novim sadom, Ljubljano, 
Nišem in Splitom. Nadvse zanimivo pa 
je bilo tekmovanje v smučarskih sko
kih na 45 m skaklnici, kjer je med 37 
udeleženci zmagal zastopnik Ljubljane 
Stanovnik, ki se je odlikoval po dol
žini in slogu. V patrolnem teku na 20 
kilometrov s treijanjem je sodelovalo 
11 moštev Zmagalo je moštvo Saraje
va, ki si je tudi osvojilo prvo mesto v 
skupnem plasmanu.

KONČNI VRSTNI RED: 1. Saraje
vo, 2. Niš, 3. Novi Sad, 4. Ljubljana, 
5. Beograd, 6,Split, 7. Zemun, 8. KNOJ, 
9, Zagreb, 10. Skoplje.

Ze dobri dve leti so oči vsega šport
nega sveta uprte v Georgesa Schnei
der ja. In tudi ne brez vzroka, kajti nje
gova današnja forma je pravo odkritje. 
Kdor ga je videl brzeti skozi slalomska 
vratca, ne bo nikoli pozabil tega pri
zora: zdi se, kot da za tega človeka 
sploh ne obstojajo težave, da se igra 
po. smučinah proge in da mu nek skri
ven notranji žar daje neverjetno spro
ščenost, lahkotnost, eleganco in vrto
glavo brzino, ki ga vodi od zmage do 
zmage. Njegovi današnji najnevarnejši 
nasprotniki so med njegovimi prvimi 
občudovalci: slavni James Couttet, po
nos elite francoskih alpskih vozačev in 
že več let stalni državni reprezentant 
je mnenja, da lahko naslov svetovnega 
prvaka v slalomu osvoji le Schneider.

Georges Schn.Jder je po postavi pra
vi atlet: visok je 185 cm, težak 84 kg, 
čevlje nosi št. 45. Danes je star 24 let.
Nihče, kdor gleda tega nasmejanega narjt.

velikana, si ne bi mislil, da je imel v 
mladosti premajhno srce, ki je s težavo 
sledilo podvigom orjaškega telesa in 
udov.

Med zadnjo vojno je Georges trdo 
živel in delal. Oče in bratje so bili mo
bilizirani, pa je moral Georges garati 
za tri, pa naj je bilo to na domači žagi
ali okoli koč Ponts-du-Martela. Med Ib
in 20 letom, se je v ostrem podnebju 
doline des Ponts Georges nekoč skoraj 
smrtno ponesrečil pri delu. Nenadoma 
mu je postalo slabo, zdelo se mu je, 
»da mu kri počasi po kapljah odteka 
iz srca po telesu« in nenadoma se je 
onesvestil. Dober zdravnik, pametni 
nasveti, krepko telo in počitek so do
segli, da se je otroško srce tega odra
slega fanta sčasoma prilagodilo atlet
ski postavi

»Koliko časa se že bavi s smuča
njem«, so ga vprašali radovedni novi-

»Odkar sem lahko stal na nogah, se 
je glasil odgovor. »Ze pred drugim le
tom sem imel na nogah prve smučke, 
kajti tu, v Ponts-de-Martelu leži sneg 
v normalnih zimah 5 do 6 mesecev. Z 
12 letom sem že prvič tekmoval z osta
lo vaško mladino. S 14 letom sem v do
mačem kraju nastopil prvič in zadnjič 
v svojem življenju v teku, kjer sem za
sedel prvo mesto. Bila je to moja prva 
zmaga, ki mi je prinesla tudi prvo tro
fejo: par lepih smučarskih palic iz 
bambusa.

Moja prva »oficielna« tekma je bila 
v Chaux-de-Fonds-u, kjer sem bil v 
slalomu med juniorji na tretjem me
stu. Od tedaj sem dosti nastopal: držav
no prvenstvo, Kandahar, »Beli trak« v 
Samt-Moritzu, olimpijske igre, medna
rodni teden itd. V sezoni 1948/49 sem 
zmagal v slalomu in kombinaciji v tek
mah za »Beli trak« v kandaharskem 
slalomu, bil sem prvi v Tirolah in na 
prvenstvu mesta Nica. Poleg tega sem 
tekmoval 1. avgusta 1948 v zelo neobi
čajnem slalomu in sicer v motocikli
stičnem slalomu na drsališčih v Cha- 
monixu: bil sem četrti, zmagal pa je ta
krat James Couttet«, se je nasmehnil 
Georges.

Pričele so se resne priprave za sve
tovno prvenstvo. Na vseh izbirnih tek
mah, na Montani, Lamberhornu, v Wen- 
genu itd., povsod je bil Schneider med 
prvimi ter je dokazal, da je danes naj
boljši slalomist med elito švicarskih 
alpskih vozačev. Tik pred odhodom v 
Aspen je Schneider malo treniral, hra
neč vse sile za trening in študij ameri
ške proge, katere strmina in dolžina je 
bila kot nalašč za njegove izredne spo
sobnosti.

Ko se je Schneider odpravljal v 
Ameriko, je prišel v sobo njegov šest
letni nečak. Nekaj časa se je tiho su
kal okoli lepo razvrščenih trofej, naj
različnejših pokalov, kolajn, zastavic, 
trakov in drugih nagrad, končno pa se 
je oglasil:

»Stric, ali boš tudi iz Amerike pri
nesel takšen »vrč za kavo?«

»Seveda ga bom«, se je zasmejal stric 
Georges, kajti prepričan je bil, da bo 
ta »vrč za kavo« zelo velik.
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